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FV/ac 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 

 

Caràcter: ordinari 

Data: 29 de novembre de 2018 

Horari: de les 19 h 35 min a les 22 h 05 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 

 

Sra. Anna Alfaro i Lucas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Marc Almendro i Campillo, 1r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (Gd’A) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Oriol Font i Casaseca, regidor (APA-CUP-PA) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Esteve Garcia-Ossorio Barroso, regidor (PDeCAT) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, regidora (AP-CP) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Laura Ribalaiga i Prats, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 3r tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, 2a tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 

 

Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons, Sr. Amadeu Pujol Puig. 
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ORDRE DEL DIA 

 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 25 

d’octubre de 2018. 

2.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al pagament 

d’obligacions pendents corresponent al tercer trimestre de 2018. 

3.- Proposta de l’Alcaldia sobre designació de representant municipal suplent al 

Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre designació de representant del grup municipal Gent 

d’Alella al Consell Municipal de l’Habitatge Social. 

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre designació de representant del grup municipal Gent 

d’Alella al Consell Escolar Municipal d’Alella. 

6.- Proposta de l’Alcaldia sobre interposició de recurs contenciós administratiu contra 

la Resolució de 31 d’octubre de 2018 de la Direcció General d’Administració Local. 

7.- Proposta de la regidoria de Medi Ambient sobre ratificació del text de la 

modificació dels Estatuts del Consorci per al Tractament de Residus Sòlids Urbans 

del Maresme. 

8.- Proposta de la regidoria de Medi Ambient sobre aprovació d’un pròrroga d’un any 

del contracte del servei públic de recollida dels residus sòlids urbans d’Alella. 

9.- Proposta de la regidoria d’Hisenda sobre aprovació definitiva del Pressupost General 

de l’Ajuntament per a l’exercici 2019. 

Precs i preguntes. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 

Al poble d’Alella, el dia 29 de novembre de dos mil divuit, essent les 19 hores 35 minuts, 

a la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió. 

 

A continuació passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 25 D’OCTUBRE DE 2018.- La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la 

sessió ordinària de 25 d’octubre de 2018, la qual  s’aprova per unanimitat. 

 

 

2.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 

2018.- El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció, el qual literalment diu: 

 

“Informe de la Tresoreria i la Intervenció municipal de seguiment del deute 

comercial corresponent al tercer trimestre de 2018, d’acord amb la Llei 

15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, 

per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les 

operacions comercials i d’acord amb el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, 

que desenvolupa la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a 

proveïdors  
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Vist que el principi de sostenibilitat financera definit en l’article 4 de la Llei 

Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 

Financera inclou el control del deute comercial. 

Vist que, per tal de controlar el deute comercial, aquesta Llei Orgànica estableix el 

concepte de període mitjà de pagament com expressió de temps de pagament o 

retard en el pagament als proveïdors, de forma que totes les Administracions 

Públiques hauran de fer el càlcul mitjançant una metodologia comuna i publicar-lo. 

 

Vist que la normativa de morositat estableix un termini màxim de pagament de 30 

dies i que si el període mitjà el superés caldria adoptar mesures correctores de 

tresoreria per al seu compliment. 

 

Vist que l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 

3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la 

morositat en les operacions comercials estableix que els tresorers o, en defecte 

d’això, els interventors de les corporacions locals elaboraran trimestralment un 

informe sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei pel pagament 

de les obligacions de cada entitat local, que inclourà necessàriament el nombre i 

quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el 

termini. Per major ajustament a la realitat s’omet una factura en virtut d’un deute 

contret pel proveïdor (Acords de Junta de Govern Local de 2-2-17 i 21-6-18). 

 

Vist el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual es desenvolupa la 

metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 

Administracions Públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos 

dels règims de finançament previstos a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’ 

Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera.  

 

Per tot l’exposat: 
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PRIMER.- S’informa de les dades corresponents al seguiment del deute comercial 

d’acord amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, segons documents adjunts.  

 

SEGON.- S’informa del període mitjà de pagament d’acord amb el que estableix el 

Reial Decret  635/2014, de 25 de juliol: 

 

Entitat 
Ràtio d’operacions 

pagades 

Import d’operacions 

pagades 

Ràtio d’operacions 

pendents de 

pagament 

Import 

d'operacions 

pendents de 

pagament 

Període mitjà 

de pagament 

Ajuntament 5,50 2.399.095,22 59,63 260.695,55 10,81 

Consorci de 

promoció 

enoturística del 

territori DO 

Alella  

5,92      19.797,98 0 0        5,92 

Global          2.418.893,20                              260.695,55     10,77 

 

 

El Sr. interventor manifesta que d’acord amb la normativa vigent s’ha posat a disposició 

dels membres de la Corporació l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre el compliment de 

les obligacions pagades i pendents de pagament del passat trimestre. El període mitjà de 

pagament està d’acord amb el termini que marca la normativa de morositat.  

 

 

El Ple municipal acorda quedar assabentat de l’informe d’Intervenció i Tresoreria sobre 

compliment de terminis per al pagament d’obligacions pendents corresponent al tercer 

trimestre de 2018. 

 

 

3.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT MUNICIPAL 

SUPLENT AL CONSORCI DE PROMOCIÓ TURÍSTICA COSTA DEL MARESME.- El Sr. alcalde 

ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 
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Designar al regidor delegat de les àrees de Cultura, Festes Populars i responsable de 

la Festa de la Verema, Sr. Frederic Salas Mañas, com a representant municipal 

suplent al Consorci de Promoció Turística Costa del Maresme.”  

 

 

El Sr. alcalde manifesta que en aquest Consorci el titular, la persona que era la suplent en 

la representació municipal era la Isabel Nonell que es va jubilar el mes de març. Ara el 

que fan és nomenar la persona suplent en aquesta representació que és el Sr. Frederic 

Salas. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT DEL GRUP 

MUNICIPAL GENT D’ALELLA AL CONSELL MUNICIPAL DE L’HABITATGE SOCIAL.- El Sr. 

alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist el disposat per l’article 5.2 del Reglament del Consell Municipal de l’Habitatge 

Social que literalment diu: 

 

“Els membres del Plenari del Consell Municipal de l’Habitatge Social són nomenats pel 

Ple de l’Ajuntament, a proposta dels respectius grups municipals.” 

 

Vist que mitjançant escrit R.E. 2018/9544, de 18 de novembre de 2018, la 

representant del grup municipal Gent d’Alella sol·licita canviar el representant del 

seu grup municipal al plenari del Consell Municipal de l’Habitatge Social, en favor 

del Sr. Josep Bardés Conesa.  
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Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

Nomenar el Sr. Josep Bardés Conesa com a membre del plenari del Consell 

Municipal de l’Habitatge Social en representació del grup municipal Gent d’Alella.” 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE DESIGNACIÓ DE REPRESENTANT DEL GRUP 

MUNICIPAL GENT D’ALELLA AL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL D’ALELLA.- El Sr. alcalde 

ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist el disposat per l’article 14.1 del Reglament del Consell Escolar Municipal 

d’Alella, que literalment diu: 

 

“L’elecció dels membres es fa bàsicament en els consells escolars de centre i/o 

associacions representatives per sectors, i dintre cada àmbit seguint el procediment 

següent: Sector Ajuntament: els membres s’elegeixen en el Ple municipal. (...).” 

 

Vist que mitjançant escrit R.E. 2018/9544, de 18 de novembre de 2018, la 

representant del grup municipal Gent d’Alella sol·licita canviar el representant del 

seu grup municipal al Consell Escolar Municipal d’Alella, en favor del Sr. Ferran Pous 

Alsius.  

 

Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 



8 

 

Nomenar el Sr. Ferran Pous Alsius com a membre del Consell Escolar Municipal 

d’Alella en representació del grup municipal Gent d’Alella.” 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE INTERPOSICIÓ DE RECURS CONTENCIÓS 

ADMINISTRATIU CONTRA LA RESOLUCIÓ DE 31 D’OCTUBRE DE 2018 DE LA DIRECCIÓ 

GENERAL D’ADMINISTRACIÓ LOCAL.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de 

l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“Vist l’informe jurídic emès pel secretari general de l’Ajuntament, de data 9 de 

novembre de 2018, sobre la possible interposició de recurs contenciós 

administratiu contra la Resolució de 31 d’octubre de 2019, de la Direcció General 

d’Administració Local, per la que es desestima el requeriment previ a la via 

contenciosa administrativa formulat contra la Resolució de 31 de maig de 2018, per 

la qual es revoca totalment la subvenció atorgada a l’Ajuntament d’Alella per a 

l’actuació Equipament Sociocultural (núm. 2012/1529) de l’anualitat 2012 del Pla 

Únic d’Obres i Serveis de Catalunya. 

 

Atès que dita reclamació és lesiva per als interessos municipals i contrària a 

l’ordenament jurídic. 

 

Aquesta Alcaldia proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

Interposar recurs contenciós administratiu contra la Resolució de 31 d’octubre de 

2018 de la Direcció General d’Administració Local, davant el Tribunal Superior de 
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Justícia de Catalunya, designant-se per part de l’Alcaldia procuradors i lletrats per a 

la representació i defensa d’aquest Ajuntament en el corresponent procediment.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que a l’Ajuntament d’Alella se li va concedir una subvenció per 

part de la Generalitat, ara fa ja ben bé poden estar parlant de l’any 2005, que es va anar 

mantenint i es va anar focalitzant en el que era la construcció del que havia de ser el 

futur casal o futur equipament cultural amb sala polivalent. Aquesta subvenció tenia un 

darrer termini de vigència que era el de 30 de juny de l’any 2017. Quatre mesos abans, a 

la constructora de les obres d’aquest equipament cultural, l’empresa Xavier Alsina va 

demanar una pròrroga. Ells havien d’acabar el mes de febrer, van demanar una pròrroga 

de quatre mesos per acabar les seves obres. Aquesta nova finalització d’obra que ells 

proposaven vencia el 23, 24, 25 de juny. Aquest Ajuntament li va respondre i li va 

acceptar aquesta petició, i el va advertir de que si superaven aquest termini podien 

incórrer en la responsabilitat d’haver d’assumir el cost de la subvenció que tenia atorgada 

l’Ajuntament que estava al voltant dels 716.000 euros, si no li falla la memòria. Les obres 

evidentment no van concloure en aquesta data. La Generalitat va acabar determinant que 

revocava aquesta subvenció i aquest Ajuntament no rebrà el diners inicialment de la 

Generalitat, però aquest Ajuntament ja va advertir i materialitzarà que no pagarà aquests 

716.000 euros a l’empresa constructora. I, per tant, de la seva factura total del cost de 

les obres s’hi hauran de restar els 716.000 euros i, a més, els interessos de demora o la 

penalització de demora en la construcció d’aquest equipament. La jurisprudència darrera 

pel que fa a la revocació de subvencions per una qüestió d’excés de termini o d’excedir-se 

del termini, ha vingut donant la raó a les diferents administracions que havien estat 

adjudicatàries d’aquestes subvencions. Per tant, creuen que la jurisprudència o el tribunal 

en el que concorreran els podria donar la raó en tot o en part perquè la Generalitat els 

hagi de pagar aquesta subvenció perquè aquesta jurisprudència considera que aquest 

excés o aquesta superació del termini no és motiu suficient com per no concedir aquestes 

subvencions. I és el que venen a fer aquí, que és aprovar que es posi aquest contenciós 
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contra la Generalitat de Catalunya per tal que els pagui en la seva totalitat o en part la 

subvenció que ja els tenia concedida i que consideren que els pertoca.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que estan d’acord en el fet de plantejar de no perdre 

aquests diners, també és veritat que la gestió, la tramitació feta per l’Ajuntament amb 

alguna presentació de documentació fora de termini, diguessin que no ha ajudat o no ha 

facilitat que aquesta subvenció fos atorgada d’acord amb el que s’havia establert 

inicialment. Per tant, d’aquí es desprèn la seva abstenció perquè, òbviament, els 

agradaria que l’Ajuntament no perdés aquests diners, però tampoc estan gens d’acord 

amb la gestió que s’ha fet des d’aquest govern municipal respecte la justificació de la 

subvenció, els tempos i les formes. Per tant, els sembla molt bé aquesta proposta de que 

al constructor se li repercuteixi, fruit de la seva manca de compliment dels objectius, 

però en tot cas també volen posar èmfasi en aquest punt de que la gestió administrativa 

no ha estat tot el correcte o diligent que hauria d’haver estat per tal de lluitar per no 

perdre aquesta subvenció, que al final és un dels motius que també ha fonamentat la 

Generalitat, el fet de no atorgar la subvenció. És a dir, la lentitud i el fora de termini de 

presentació de la documentació de l’Ajuntament.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ella desconeix que la jurisprudència estigui en 

aquests moments donant la raó a aquesta revocació de subvencions per fora de termini. 

El cas és que les subvencions s’atorguen amb unes condicions i el Sr. alcalde això els ho 

va anar explicant al llarg del temps, al llarg de tots aquests processos en el quals la 

constructora estava demanant aplaçaments. L’informe que fa la Generalitat és molt clar i 

és molt concís de perquè no tenen dret a aquesta subvenció. La subvenció en aquests 

moments l’han perduda, no la tenen. És a dir, el Sr. alcalde demana el seu vot perquè els 

tribunals revoquin una decisió que està presa. Ella també desitja i hagués desitjat no 

només de tenir la subvenció, sinó d’haver fet les obres a temps, d’haver fet un procés de 

licitació potser més ajustat al que potser després el mercat podia realment oferir, i a que 

tinguessin el Casal obert i no aquest any i mig llarg de retard que porten. Ells també 

faran una abstenció i li desitgen molt èxit de tota manera als lletrats que interposin 
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aquesta via judicial que serà segurament lenta i que, per tant, posarà en una situació 

molt complicada aquesta constructora, cosa que tampoc els fa una especial il·lusió. 

 

El Sr. alcalde manifesta que en el benentès que en aquest cas la constructora és la que es 

va comprometre a uns terminis, que va demanar una ampliació d’aquests terminis, que 

s’havia compromès en fer-ho en dotze mesos i que es va fer una ampliació de quatre 

mesos, que va ser la que va demanar estrictament l’empresa. La seva diligència els ha 

portat a que vagin més endarrerits, i a més en aquesta situació de revocació de 

subvenció. Aquest Ajuntament no li pagarà aquests diners i quan hi hagi resolució 

d’aquesta sentència en aquell moment es valorarà si se li haurà de retornar o no.      

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández, Mans i Ribalaiga; s’abstenen de votar-la els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés, 

Font i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

7.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE MEDI AMBIENT SOBRE RATIFICACIÓ DEL TEXT DE 

LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI PER AL TRACTAMENT DE RESIDUS 

SÒLIDS URBANS DEL MARESME.- La tinent d’alcalde Sra. Vilaró ret compte de la 

proposta de la regidoria de Medi Ambient, la qual literalment diu: 

 

“Vista la comunicació de l'Acord de la Junta General del Consorci per al Tractament 

de Residus Sòlids Urbans del Maresme celebrada el dia 10 d'octubre de 2018, 

referent a l'aprovació inicial de la modificació dels Estatuts del Consorci (registre 

d'entrada a l'Ajuntament d'Alella número 2018/8432, de 16 d'octubre de 20118). 

Vist el nou redactat dels Estatuts del Consorci que s'annexa a la comunicació 

esmentada. 
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Atès que per tal de desenvolupar el procediment de modificació dels Estatuts, de 

conformitat amb el Reglament d'Obres, d'Activitats i Serveis dels Ens Locals (ROAS), 

els òrgans plenaris de les entitats consorciades han de prendre el corresponent 

acord de ratificació del text de la modificació estatutària, aprovant també que es 

faculti al Consorci per tal d'actuar en el seu nom i representació per a procedir a la 

publicació dels corresponents anuncis d'aprovació inicial i definitiva. 

 

En virtut de tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents: 

 

ACORDS 

 

PRIMER.- Ratificar el text de la modificació dels Estatuts del Consorci per al 

Tractament de Residus Sòlids Urbans del Maresme aprovat inicialment per la Junta 

General del Consorci el dia 10 d'octubre de 2018. 

 

SEGON.- Facultar al Consorci per al Tractament de Residus Sòlids Urbans del 

Maresme a actuar en nom i representació de l'Ajuntament d'Alella per a procedir a 

la publicació dels corresponents anuncis d'aprovació inicial i definitiva dels 

Estatuts del Consorci.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que el 

Consorci de Tractament de Residus del Maresme està format per tots els ajuntaments del 

Maresme que porten els seus residus a tractar a la planta de Mataró i també formava part 

del Consorci la Diputació de Barcelona. La Diputació de Barcelona tenia un nombre elevat 

de delegats com a representants del Consorci i fa uns mesos la Diputació va manifestar la 

voluntat de retirar-se, no totalment però sí de disminuir la seva presència en el Consorci 

de manera formal perquè de fet els recursos econòmics del Consorci els aporten 

bàsicament els ajuntaments que formen part d’aquest Consorci. I el que porten avui aquí 

a aprovació és la modificació dels Estatuts del Consorci per tal que reflecteixin la nova 
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representació de la Diputació, que passa a tenir, si no ho recorda malament tenia sis 

representants i ara en passarà a tenir un. I aquesta modificació ja s’ha aprovat a la Junta 

del Consorci, on hi són representats tots els ajuntaments que en fan ús. I ara cal que 

cadascun dels plenaris dels diferents ajuntaments ratifiquin aquesta estatuts. I això és el 

que porten avui a aprovació del Ple.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

8.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE MEDI AMBIENT SOBRE APROVACIÓ D’UN 

PRÒRROGA D’UN ANY DEL CONTRACTE DEL SERVEI PÚBLIC DE RECOLLIDA DELS 

RESIDUS SÒLIDS URBANS D’ALELLA.- La tinent d’alcalde Sra. Vilaró ret compte de la 

proposta de la regidoria de Medi Ambient, la qual literalment diu: 

 

“El dia 2 de desembre de 2014 l’Ajuntament d’Alella i l’empresa L’ARCA DEL 

MARESME EMPRESA INSERCIÓ SLL, amb NIF B61517439, van signar el contracte 

administratiu del servei públic de recollida de residus sòlids urbans d'Alella (exp. 

22/14), d'"una durada de quatre anys a comptar des de l'1 de gener de 2015 i fins al 

31 de desembre de 2018 (ambdós inclosos), amb la possibilitat, per mutu acord de 

les parts i de forma expressa, de pròrrogues anuals fins a un màxim de dues, sense 

que la durada màxima del contracte, incloses les pròrrogues, pugui excedir de sis 

anys". 

 

En virtut de l'escriptura de data 8 d'agost de 2017 atorgada davant del notari Raúl 

González Fuentes, entre d'altres, es va fer efectiu l'acord de canvi de denominació 

de la societat  L’ARCA DEL MARESME EMPRESA INSERCIÓ SLL a L'ARCA SERVEIS 

AMBIENTALS EMPRESA INSERCIÓ, SLU 
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El dia 28 d'agost de 2018 (registre d'entrada número 2018/6784) el Sr. David 

Domingo Font, com a representant de l'empresa L'ARCA SERVEIS AMBIENTALS 

EMPRESA INSERCIÓ SLU, manifesta que: 

 

"En referència al Plec de Clàusules Administratives Particulars, que regeix aquesta 

contractació, mitjançant concurs, en el punt 1.5 Durada del Contracte, on diu: El 

contracte podrà prorrogar-se de forma expressa, per períodes anuals fins a un màxim 

de dues pròrrogues. I tenint en compte que el dia 31 del mes de desembre de 2018 

finalitza el termini del contracte" 

 

I sol·licita: "Que es faci efectiva dita clàusula mitjançant acord de pròrroga exprés, 

ampliant per tant, el termini del contracte del servei municipal de recollida de residus 

sòlids urbans d'Alella fins a 31 de desembre de 2019" 

 

Vista la clàusula 1.5) Durada del contracte i possibles pròrrogues del Plec de clàusules 

administratives particulars per a l'adjudicació del servei municipal de recollida dels 

residus sòlids urbans d'Alella, que estableix que: 

 

"El contracte es podrà prorrogar de forma expressa, per mutu acord de les parts per 

períodes anuals fins a un màxim de dues prorrogues, sense que la seva vigència, 

incloses les prorrogues, pugui excedir de sis anys, d’acord amb l’article 23.2 en relació 

amb el 303.1 del Text refós de la Llei de contractes del sector public, aprovat pel Reial 

Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, (en endavant TRLCSP)." 

 

D'acord amb la clàusula 1.3) Condicions de la prestació dels serveis del Plec de 

prescripcions tècniques per a l'adjudicació del servei municipal de recollida dels 

residus sòlids urbans d'Alella, s'estableix que:  

 

"El servei s’haurà d’executar amb estricta subjecció a les instruccions i plecs annexos 

al contracte. Es considera d’obligat compliment, en tot allò que sigui d’aplicació, la 
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normativa vigent, i serà d’obligat compliment la nova legislació, o la que la modifiqui 

o ampliï. L’oferta del contractista que resulti adjudicada serà presa en consideració per 

determinar el preu dels serveis i la seva configuració bàsica, i podrà ser ajustada i 

perfeccionada de comú acord entre el contractista i l’Ajuntament si posteriorment es 

considera necessari. Totes les ofertes presentades hauran de complir com a mínim amb 

tots els serveis i les freqüències recollits en aquest plec de condicions, i podran ser 

millorats" 

 

Tal com estableix la clàusula 1.4) Inversions en adquisició de vehicles i maquinària i 

tractament de les amortitzacions: 

 

Els licitadors establiran la vida útil de tota la maquinària, vehicles i resta de mitjans 

materials que prevegin utilitzar en el nou contracte, tant pel que fa als que 

adquireixin nous a l’inici del contracte com als  que aportin ells, o  bé  la  

maquinària, els  vehicles  i  la  resta  de  mitjans  materials  actualment en ús i 

provinents del contracte actual. A tots els efectes, els vehicles, la maquinària i la 

resta de mitjans materials de nova adquisició es podran amortitzar fins a un període 

no superior a 10 anys.  

Pel que fa als vehicles provinents del contracte actual i dels quals es preveu un ús en 

el nou contracte, el període màxim d'amortització no superarà la durada d'aquest 

contracte incloses les pròrrogues. Si és el cas, a la finalització del contracte i en 

funció del període d’amortització establert per a cada equip a l’estudi econòmic, pot 

restar un valor residual corresponent a les quantitats no abonades per l’Ajuntament. 

Aquest valor residual, en la inclusió com a despesa a assumir per un nou adjudicatari 

dins del següent contracte, no devengarà cap mena de despeses addicionals en 

concepte de despeses generals o benefici industrial o d’altres conceptes sinó que serà 

la quantitat pendent d’abonar del valor d’adquisició. Per aquest motiu, els licitadors 

inclouran dins l’estudi econòmic una taula d’amortització mes a mes del pagament de 

la inversió efectuada per a cada equip que es preveu d'adquirir i amb valor residual a 

la fi del contracte, on s'hi indiqui el període d’amortització previst, les quotes 
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d’amortització mensuals, la liquidació mensual d’interessos i la quantitat pendent 

d’amortitzar.(…)  

 

D’acord amb les taules d’amortització incloses a l’Estudi econòmic i financer del 

servei de recollida de residus sòlids urbans d’Alella contingut al sobre 3 de l’oferta 

presentada per L’ARCA DEL MARESME EMPRESA INSERCIÓ SLL durant els primers 

quatre anys del contracte s’ha amortitzat el concepte “Obres civils, Adequació i 

Pintures”, que tenia una quota mensual d’amortització de 592,89 euros. 

L’assoliment d’aquesta amortització produeix una reducció de 7.114,68 euros/any 

del pressupost d’amortitzacions, per la qual cosa, reduint també la part 

corresponent de despeses generals i benefici industrial, el nou import anual del 

contracte es fixaria en 502.048,56 euros/any, més 50.204,85 euros en concepte 

d’IVA. Vist que a les avaluacions continuades establertes a la clàusula 10.2) 

Objectius fixats per l'Ajuntament i límits màxims del sistema de retribució per 

objectius l'empresa L’ARCA DEL MARESME EMPRESA INSERCIÓ SLL sempre ha 

obtingut la màxima puntuació, fet que indica que es realitza el servei correctament 

i s'assoleixen els objectius fixats.  

 

En virtut de tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Que s’aprovi la pròrroga d'un any, a comptar des del dia 1 de gener de 

2019 fins al 31 de desembre de 2019, ambdós inclosos, del contracte signat en 

data 2 de desembre de 2014 entre l’Ajuntament d’Alella i l’empresa L’ARCA SERVEIS 

AMBIENTALS EMPRESA INSERCIÓ SLU, amb NIF B61517439, per a la realització del 

servei públic de recollida dels residus sòlids urbans d’Alella, d'acord al que estableix 

la clàusula 1.5) Durada del contracte i possibles pròrrogues del Plec de clàusules 

administratives particulars per a l'adjudicació del servei municipal de recollida dels 

residus sòlids urbans d'Alella. 
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SEGON.- Establir el nou import anual del contracte en 502.048,56 euros, més 

50.204,85 euros en concepte d'Impost sobre el Valor Afegit, pel finiment del 

període d'amortització del concepte "Obres civils, adequació i pintures" que recollia 

l'oferta de l'empresa en la licitació.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i la tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que el 

contracte vigent que tenen de recollida de residus va entrar en vigor ara farà quatre anys 

i era un contracte de quatre més dues possibles pròrrogues d’un any. Ara el que porten 

aquí és l’aprovació d’una d’aquestes pròrrogues. És a dir, que si queda aprovada el 

contracte quedaria prolongat durant l’any 2018. Bàsicament són les mateixes condicions. 

La única cosa que canvia és que hi ha un nombre de coses que tenien un període 

d’amortització que era de quatre anys, per tant, ja s’hauran amortitzat, i, per tant, el 

contracte es disminuirà en la quantitat corresponent. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i els regidors, Sres. Alfaro, 

Fernández, Marzo, Mans, Ribalaiga, i Srs. Bardés i Font; s’absté de votar-la el regidor Sr. 

Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la proposta.  

 

 

9.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA D’HISENDA SOBRE APROVACIÓ DEFINITIVA DEL 

PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT PER A L’EXERCICI 2019.- El tinent d’alcalde 

Sr. Almendro ret compte de la proposta de la regidoria d’Hisenda, la qual literalment diu: 

 

“El Ple municipal, en sessió ordinària celebrada el 25 d’octubre de 2018, va aprovar 

inicialment el Pressupost General de la Corporació per a l’exercici 2019, així com la 

Plantilla del Personal de l’Ajuntament i la Relació de Llocs de Treball. 
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Sotmès al tràmit d’informació pública mitjançant la publicació del corresponent 

anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de 31 d’octubre de 2018, 

es van formular al·legacions a l’esmentat Pressupost pel regidor del grup municipal 

Alternativa per Alella – CUP, Sr. Oriol Font Casaseca, mitjançant escrit R.E. 

2018/9201, de 8 de novembre de 2018. Estudiades les al·legacions, atès que no 

s’ajusten al que recull l’article 170.2 del Text Refós de la llei reguladora de les 

Hisendes Locals,  

 

Aquesta regidoria proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord:  

 

PRIMER.- Desestimar les al·legacions formulades pel regidor Sr. Oriol Font i 

Casaseca perquè manquen de fonamentació legal.  

 

SEGON.- Aprovar definitivament el Pressupost General de la Corporació per a 

l’exercici 2019, així com la Plantilla del Personal de l’Ajuntament i la Relació de 

Llocs de Treball, equilibrat en ingressos i despeses en la quantitat de 

13.195.520,39 euros, el resum per Capítols del qual és el següent:  

 

Pressupost General Consolidat    

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 

Capítol I 7.923.000,00 Capítol I 4.030.966,75 

Capítol II 300.000,00 Capítol II 6.928.791,70 

Capítol III 1.758.000,00 Capítol III 44.436,15 

Capítol IV 2.864.600,36 Capítol IV 568.276,65 

Capítol V 111.500,00 Capítol V 435.000,00 

Capítol VI 0,00 Capítol VI 792.154,50 

Capítol VII 220.420,03 Capítol VII 0,00 

Capítol VIII 18.000,00 Capítol VIII 18.000,00 

Capítol IX 0,00 Capítol IX 377.894,64 

TOTAL INGRESSOS 13.195.520,39 TOTAL DESPESES 13.195.520,39 

 

Aquests Pressupostos estan integrats pels següents: 
 

a) Pressupost de l’Ajuntament        

 

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 

Capítol I 7.923.000,00 Capítol I 3.963.818,06 

Capítol II 300.000,00 Capítol II 6.793.776,70 

Capítol III 1.743.000,00 Capítol III 44.286,15 
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Capítol IV 2.777.286,67 Capítol IV 668.276,65 

Capítol V 111.500,00 Capítol V 435.000,00 

Capítol VI 0,00 Capítol VI 792.154,50 

Capítol VII 220.420,03 Capítol VII 0,00 

Capítol VIII 18.000,00 Capítol VIII 18.000,00 

Capítol IX 0,00 Capítol IX 377.894,64 

TOTAL INGRESSOS 13.093.206,70 TOTAL DESPESES 13.093.206,70 

 

b) Pressupost del Consorci DO Alella     

 

ESTAT D’INGRESSOS ESTAT DE DESPESES 

Capítol I 0,00 Capítol I 67.148,69 

Capítol II 0,00 Capítol II 135.015,00 

Capítol III 15.000,00 Capítol III 150,00 

Capítol IV 196.300,00 Capítol IV 8.986,31 

Capítol V 0,00 Capítol V 0,00 

Capítol VI 0,00 Capítol VI 0,00 

Capítol VII 0,00 Capítol VII 0,00 

Capítol VIII 0,00 Capítol VIII 0,00 

Capítol IX 0,00 Capítol IX 0,00 

TOTAL INGRESSOS 211.300,00 TOTAL DESPESES 211.300,00 

 
 

TERCER.- Procedir a la publicació en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 

del Pressupost General per a l’exercici 2019 definitivament aprovat, resumit per 

capítols, en compliment d’allò disposat per l’article 169.3 del Text Refós de la llei 

reguladora de les Hisendes Locals.” 

 

 

La Presidència obre la deliberació i el tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que de fet 

en el Plenari de la sessió anterior, el mes d’octubre, es va aprovar inicialment la proposta 

de Pressupost General per a la Corporació, per a l’exercici 2019. Per bé que ha estat en 

tràmit d’informació pública, i, per tant, s’han pogut presentar al·legacions. El fet és que 

s’han presentat unes al·legacions que de fet analitzades s’han de desestimar perquè 

manquen la fonamentació legal per la qual està prevista el fet de preveure aquestes 

al·legacions. I, per tant, el que es proposa és passar a aprovació definitiva. Abans però 

si fa falta, no sap si el regidor Sr. Font voldrà fer algun comentari respecte les 

al·legacions. Si és així li cedeix primer la paraula i després ho comenten. 
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El regidor Sr. Font manifesta que els van presentar la proposta de pressupostos. És veritat 

que des del primer any que van entrar han estat fent al·legacions cada any als 

pressupostos. Si fos fonamentat o no per motius legals, finalment sempre han estat 

desestimades amb la qual cosa al final ja han optat per anar al gra i decidir que si 

promoure una segona votació en Ple, per veure si hi havia alguna negociació possible. I 

en tot cas donat que són els últims pressupostos que sí o sí s’aprovaran durant aquest 

mandat, sí que farà una reflexió sobre els pressupostos al llarg del temps. Quan aquest 

govern va prendre el seu càrrec ells van votar favorablement amb la intenció de poder 

treballar conjuntament alguns punts. Es va aprovar el PAM (Pla d’Actuació Municipal) i 

allà hi figuren vàries mesures que definien un model de poble i definien quines havien de 

ser les prioritats i com s’havia de gestionar aquest municipi amb caràcter de poder 

encarar el futur, mirar el futur amb un projecte de poble. Òbviament mai ha estat 

estrictament el seu projecte perquè sempre la distribució de forces en aquest Ple ha estat 

la que ha estat, però en tot cas sí que hi havia la voluntat de que assumint que no era el 

seu discurs, doncs col·laborar en tot allò que fos possible per apostar, primer, hi havia 

un punt fort que era l’habitatge social a nivell municipal que és problema que ve de molt 

llarg. Després també en l’àmbit laboral. El fet de quin model econòmic de poble tenen. I, 

per tant, en el PAM també apareixien vàries propostes que s’havien d’anar desenvolupant 

al llarg del temps durant aquests quatre anys, per poder desenvolupar i encarar el futur 

amb un projecte econòmic que posés o que busqués punts sobretot des de l’àmbit del 

cooperativisme, des de la revindicació de les dos terceres parts del municipis que sempre 

s’obliden que són l’agricultura i els terrenys forestals. Després també hi havia varis temes 

que al llarg dels pressupostos s’han anat negociant amb vàries de les ocasions, si no ho 

recorda malament les dues darreres, ha causat la seva abstenció. Mai han estat el seus 

pressupostos, moltes de les reivindicacions clau que feien ells, òbviament, ja no hi eren 

i, per tant, es movien entre l’abstenció i el vot negatiu. Però en tot cas, sí que hi havia 

algunes promeses que s’anaven fent i que quedaven amb la intenció de que pogués 

bascular cap a aquest sentit de l’abstenció. Han arribat aquests darrers pressupostos. A 

nivell formal sí que cal dir que són uns pressupostos que responen al model bàsic de 

pressupost. És a dir, dintre de tots els tipus de pressupostos que es poden presentar, 
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respon al més essencial que és números, balanços. Ja s’estan implementant per projectes 

altres tipus de pressupostos i aquest no ho és. Això és un indicatiu també del fons i el 

que els porta a la decisió que prenen avui. I és que durant aquests quatre anys moltes 

vegades se’ls ha dit que d’aquest punt en farien un estudi, aquest punt l’estudien, aquest 

any hi treballem i ho farem en un futur. Per exemple, en el tema del banc de terres. En 

temes d’habitatge social des del 2015 que es va promoure l’estudi dels habitatges buits, 

per motius ics no s’ha arribat a finalitzar aquest estudi fins el 2018. I, per tant, vist que 

el mandat anterior, en això discrepen però la seva opinió personal i com a grup és que en 

tema d’habitatge social s’ha fet molt poc. I acaben aquest mandat apostant l’habitatge 

social per un model d’urbanització i de barri que no és el seu, com és el de La Serreta. 

Aposten que allà anirà l’habitatge social que no s’ha pogut fer durant aquest temps. Hi 

ha altres projectes que han quedat pel camí que tampoc no s’hi ha apostat, des del 

govern no s’ha cregut que fos l’oportunitat, com és l’àmbit de la biblioteca. I val recordar 

en aquest tema que de la urbanització de Can Calderó es va rebre un milió d’euros 

precisament destinat a habitatge social, i es va decidir comprar el terreny de la 

fabriqueta de pintures. Quan han plantejat aquestes al·legacions actuals la resposta, 

amable i cordial això sí, però ho han fiat tot a nous estudis, a noves propostes de 

projecte. I, per tant, no és un crítica, que els sembla molt bé i que en certa manera 

s’assumeixi que cap a un futur aquests estudis poden portar a implementacions reals, 

però sí que sobretot aquest vot dels darrers pressupostos és en el sentit de tot el que han 

fet durant aquests quatre anys. Com durant aquests quatre anys quasi bé en aquells punts 

que han reivindicat, han obtingut promeses d’estudi i propostes futures, sense cap 

execució real, doncs es veuen obligats aquest cop i com a final de mandat a votar en 

contra. Les seves propostes en aquest últim pressupost es movien en cinc àmbits. Un era, 

com han dit, el banc de terres, que era un compromís que estava en el PAM per 

desenvolupar els dos últims anys de mandat, el 2017 i 2018. No han avançat gens en 

aquest camp, i ells segueixen reivindicant i és un missatge que entenen que cada vegada 

sí que està més implantat però que encara queda molt recorregut, el de com aquest poble 

recupera discursivament el seu terreny agrícola i el seu terreny forestal. És quelcom que 

no tenen solucionat. Durant aquest mandat no s’ha donat resposta. I, per tant o fien a 
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un futur. Creuen que és imprescindible entomar-ho com una realitat i com una urgència i 

no ho han aconseguit. Respecte l’habitatge social reivindicaven també el 

desenvolupament d’algun dels sectors ja previstos, i ja comptaven amb alguns estudis 

que ja es podrien haver desenvolupat també. I, òbviament, manifesten la seva 

contrarietat a la proposta de que l’habitatge social la resposta sigui la construcció del 

nou barri de La Serreta, amb els 200 habitatges. Primer perquè la iniciativa és 

estricament privada i després que és una aposta que estricament no surt de l’àmbit 

públic. Per tant no ho poden compartir. Respecte la solució de l’avinguda de Doctor 

Homs, aquesta és una molt particular, però certament és una problemàtica que afecta a 

bona part del poble i gent que pot anar cap al cementiri o altres espais que hi ha allà. 

Aquest ja el van fer l’any. Aquest any se’ls torna a prometre un estudi cap al futur, com a 

mínim no l’execució durant aquest mandat. Per tant, tampoc no s’ha pogut respondre. 

Respecte el fons documental i el patrimoni immaterial o material però de fons històric, 

aquest és l’únic que sembla que sí podrien estar d’acord. Ho celebren però en tot cas no 

és suficient com per poder canviar el seu sentit del vot. I, finalment, respecte el tema 

dels refugiats com Alella com a poble acollidor, doncs sí que hi ha hagut el compromís. 

Entén que es respectarà el compromís adquirit l’any passat atès que finalment no han 

acollit a ningú per temes extra municipals, doncs es destinaven 3.000 euros a algun tipus 

d’entitat que estigui col·laborant amb els refugiats que estan en trànsit. Per tant, els 

d’aquest any li sembla que encara no s’ha executat però hi ha el compromís de que sigui 

executat, i demanen que es mantingui donat que el compromís ferm d’aquest Ajuntament 

i d’aquest Ple amb els refugiats que no han tingut segueix vigent, doncs es mantingui. 

Són aquestes i en tot cas ja farà una contra rèplica si cal. Respectant i admetent 

clarament que hi ha hagut un clima cordial de diàleg, òbviament és trist veure que la 

influència en aquest sentit, malgrat has intentant apretar i intentat primer ordenar el 

PAM, després anar fent de recordatori i de “Pepito Grillo”, no has pogut obtenir més que 

promeses. Per tant, el seu vot en contra molt al seu pesar perquè els encantaria poder 

votar abstenció, fins i tot un altre sentit, però no el poden canviar. Lamentar que aquest 

mandat finalment hagi sigut un mandat de continuïtat en l’estricte sentit del terme i que 

tenint la possibilitat no s’hagi aprofitat per redirigir o prendre’s seriosament el model de 
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poble. Ha sigut un manteniment, un manteniment de les infraestructures, l’aposta pel 

nou espai cultural. Però sí que com a model, model de viure i treballar a Alella, amb el 

potencial que poden tenir, tant de treballadors de la casa com del potencial del seu 

substrat no l’han sabut respondre i els preocupa eminentment que la projecció sigui 

estrictament via urbanística. Entenen que la via urbanística és una via, però tenen 

antecedents en aquest país del que suposa fiar-ho tot a l’urbanisme i al desenvolupament 

de sectors. Creuen que hi ha moltes altres vies per desenvolupar el municipi, per 

desenvolupar polítiques d’habitatge, polítiques de treball i que no les han tocat. Per tant, 

aquí sí una crítica en el sentit de que no s’ha estat agosarat en aquests termes. I l’últim 

punt dir que si aquests pressupostos finalment tenen en compte allò que també venien 

reivindicant històricament, que era el fet de que es preveiés una minorització del deute 

de l’Ajuntament, però també cal recordar que hi havia unes obres projectades en aquest 

edifici que suposaven millores per la mobilitat sobretot, el projecte estava sobre la taula, 

estava pressupostat, de fet creu que ja va sortir a concurs i que finalment no s’ha 

executat. Per tant, una part d’aquests diners també són per projectes que estaven sobre 

la taula, que estaven en marxa i que finalment no s’han desenvolupat. I sí que li agradarà 

que es doni resposta d’una altra manera no cal en els pressupostos, però com afronten la 

mobilitat dins l’àmbit de l’Ajuntament, com afronten aquesta resposta dels veïns amb 

mobilitat reduïda doncs puguin accedir a les dependències o puguin reunir-se sense 

haver-se desenvolupat el projecte previst que havia de donar resposta. Per tant, el seu 

vot negatiu i en tot cas estarà atent al que pugui dir el tinent d’alcalde Sr. Almendro.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que intentarà concentrar-se tot i que no és fàcil 

per les circumstàncies que els envolten i, per tant, que li permetin que si se’n va en 

algun moment doncs que es pugui reconduir per tal de poder ser molt clar amb el que vol 

que el seu grup manifesti. Per un cantó un dels temes més important en el que aquest 

grup sempre ha treballat i sempre ha manifestat molta preocupació, és en l’àmbit de la 

seguretat. La veritat és que des de que van tenir la problemàtica de les ocupacions on 

ells van ser molt crítics amb l’actuació del govern, van decidir de treballar en intentar 

enlloc de portar una crítica, intentar portar una part propositiva per intentar millorar un 
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dels àmbits que més els preocupaven a ells. Donat aquest cas i amb aquesta línia de 

treball en l’anterior pressupost van assolir una sèrie d’acords en unes propostes que no 

cal repetir en aquests moments que permetien que ells fessin una abstenció a un 

pressupost de continuïtat que sempre han estat molt crítics amb aquest pressupost de 

continuïtat perquè si no tot absolutament, evidentment, no és que no sigui viable, però 

sí que hi ha molts aspectes amb els que no estaven d’acord i així ho havien manifestat. 

Durant aquest procés, i com ja van explicar en els altres Plens, els acords no es van 

complir en els terminis expressats. Tot i això el regidor Almendro els va donar també la 

possibilitat de tornar a treballar en oferir propostes que ajudessin a que hi hagués aquest 

treball col·laboratiu amb el govern com havien intentat en el pressupost anterior. El cert 

és que quan estan en una situació de preocupació en l’àmbit de la seguretat i en aquests 

moments estan vivint el que estan vivint en aquest Ple amb la protesta policial, era del 

tot, entenen, inútil fer cap mena de proposta fins que abans prèviament no tinguessin 

arreglat la situació amb la seva policia. Per tant, van declinar tot esperant aquest mes, 

mes i mig, que es pogués arribar a un acord per intentar també fer alguna proposta. 

Malauradament això no ha estat així. Un dels temes que realment sempre han demanat i 

sempre han exigit, no només el seu grup sinó altres grups és el fet de dotar de més 

efectius a la seva policia. I el govern, i suposen que si busquen en les diferents actes ho 

trobaran, els ha explicat que legalment no és possible. Ell el primer que demanarà és que 

els facin un informe on els certifiquen que efectivament això és així. Per tant, en aquest 

cas gerència els faci un informe demanat pel govern, els faci un informe que 

efectivament no es pot contractar ni agents ni interins en base a la legalitat que diuen 

que és vigent i que diu que això no és possible. I que per tant, a més a més, això els ho 

validi el secretari. Perquè els ho validi el secretari necessiten la signatura de cinc 

membres de la Corporació per tal que s’emeti aquest informe. Ell convida als seus 

companys perquè emetin aquest informe que verifiqui que certament aquesta legalitat 

que sempre els han esgrimit és així. Tot això bé perquè parlat amb altres ajuntaments del 

Maresme, no d’altres poblacions ni de fora de Catalunya, del Maresme, com per exemple 

la localitat de Sant Pol de Mar, una població amb 5.000 habitants que té en aquests 

moments 21 agents en el seu cos policial, armats, més 2 interins, i ara han obert un nou 
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procés per contractar 2 interins més. Podia ser una circumstància especial. Ha consultat 

a d’altres com Cabrera de Mar. A Cabrera de Mar hi ha noves contractacions d’interins 

tenint tot el cos policial d’agents absolutament tots treballant. Per tant, no és possible 

que els ajuntaments que estan aquí tinguin una legalitat diferent a la seva. El seu govern 

no estan ben informats o els estan portant cap a un camí que no els ajuda en un moment 

que estan en alerta 4, en un moment que tenen greus problemes amb totes unes xarxes 

mafioses respecte el tema de robatoris, i inclús quan s’han activat noves ocupacions en el 

poble. Això és un tema que han de resoldre i han de resoldre de forma immediata. Per un 

altre cantó, el fet de que avui es trobin en aquesta situació entén per ell molt 

desagradables, entén que per tots els companys que estan aquí no és gens agradable, el 

cos policial requereix de que hi hagi una autèntica direcció de recursos humans i la 

realitat és que s’està demostrant, al seu entendre, que és inexistent. Si hi ha alguna cosa 

que tenen clar és que quan s’incorpora un policia, el que saben és quan anys màxim 

estarà en el seu cos policial. Saben quina és l’edat de jubilació amb l’edat actual. Això 

per un cantó. Si es troben en aquesta situació, com és possible que se’ls hagin jubilat 

agents i que no els hagin reemplaçat. Com és possible? Els poden dir que, efectivament, 

hi ha una problemàtica de tramitació, d’expedients, de concursos, però hi ha altres 

sistemes perquè les vacants o la feina no quedi absolutament descoberta. I aquest és el 

tema que els preocupa i que volen que els ocupi per resoldre-ho. Hi ha un problema 

també que és com retenen els seus agents. No és una anècdota, no és un problema que 

els hagi passat només un cop, en aquests moments tenen més uniformes que agents en 

actiu. I tenen més uniformes per gent que s’han contractat i en menys d’una setmana 

han marxat del seu cos policial. Per què? Perquè tenen altres ofertes, perquè el que han 

vist professionalment no ha estat atractiu, perquè han pensat que professionalment 

tindran una trajectòria molt millor en altres poblacions. Això és molt lícit, cadascú pot 

buscar la seva millor opció professional per tal de  tenir un sou el millor i unes 

condicions laborals les millors possibles. Si ells no tenen una manera de retenir els 

agents, si no tenen, li agradaria dir un pla de carrera amb els seus agents, difícilment 

seran capaços de retenir-los. I el que acabaran tenint una policia en l’estat en que estan 

en aquests moments. No tenen promoció interna. I una de les coses amb les que van 
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estar molt crítics en la contractació de l’actual cap de la policia no va ser crítica per la 

seva persona o pel tipus de professional que és. Van ser crítics perquè consideraven que 

el treball dels actuals, les capacitats dels en aquells moments els actuals caporals eren 

suficients perquè com que hi hagués una projecció i poguessin tenir un cap de policia 

format dintre del seu cos policial. La decisió va ser la que va ser, però el missatge que un 

agent pot rebre és que faci el que faci, passi el temps que passi, doncs la seva 

perspectiva de millora és reduïda o nul·la. Això no incentiva que tinguin uns 

professionals absolutament integrats i uns professional que facin bé la seva feina. I per 

últim, parlarien del que és que hi hagi un quadre de reconeixements en que els agents 

tinguin els mèrits corresponents per la feina ben feta. I, per tant, tothom sàpiga que 

implica fer o treballar per la seguretat del poble amb aquest quadre de reconeixements. 

La situació ell entén que és complexa. La situació és difícil, però malauradament amb la 

seguretat no hi poden jugar. Hi ha temes que són molt claus en el seu dia a dia: la 

neteja, la recollida de brossa i la seguretat per ell potser és de les primordials. Que els 

nostre veïns i veïnes no estiguin segurs fa que la vida es compliqui. Per tant, els diria 

amb pena que el seu vot serà no. No a aquest pressupost perquè és un pressupost que no 

ha sabut trobar la solució a aquesta problemàtica que és una problemàtica molt greu. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que estan en un punt relacionat amb el pressupost, però 

és veritat que per segona vegada el PDeCAT ha fet propostes relacionades amb la 

seguretat per negociar aquest pressupost 2019. També ho han fet ells. Ells s’havien negat 

a aprovar els pressupostos mentre no hi haguessin pressupostos participatius i per la 

situació d’inseguretat que s’està produint des de fa molt de temps, no dos anys, ni tres, 

ni quatre, des de fa molt de temps. Vau considerar que aquesta vegada sí que era 

important demanar aquests recursos superiors, tant humans, com en càmeres, com en 

eines. El vot en seu cas serà negatiu com ja ho estat en l’anterior exercici, en l’anterior i 

en els anteriors perquè no és en aquest mandat que s’està utilitzant un model de 

pressupost del segle passat. És des de que ells estan en aquest municipi. No hi ha més 

que l’estricte compliment de la llei i ja està, que no és poc. Ja es van queixar que no hi 

hagués un plantejament més estratègic del compromís amb la gestió que es pot veure 
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precisament amb l’absència d’assignacions pressupostàries específiques en les mesures 

del PAM o de compromisos temporals. I, per tant, van fent sense massa ambició amb qui 

dia passa any empeny. Sobre l’oferta que fa el regidor d’aquestes cinc signatures, les dues 

de Gent d’Alella segur que les tindrà, no serà la primera vegada. Són imprescindibles per 

un informe que es sol·licita no al gestor, que evidentment serà l’alcalde que li digui si el 

gestor els ha de fer un informe a ells o no, però sí el secretari. Però si el convida a que 

miri el Facebook de Gent d’Alella del 10 de novembre, d’un petit post que van posar sobre 

quines són les figures que permeten una contractació en moments d’excés de feina o per 

situacions imprescindibles. Hi ha dues figures de contractació en el  TREBEP, això és el 

que expliquen. De la mateixa manera que també hi ha una sèrie de canvis legislatius en 

la Llei 5/2018 que permetrien les contractacions d’una manera diferent a com aquí se’ls 

explica. Ella creu que l’alcalde els explica sempre el que els vol explicar-los. Als votants el 

que volen sentir i a ells el que els interessa explicar. Però en aquests moments per no 

tornar a sentir això de la demagògia ella s’havia reservat algunes preguntes en el torn de 

precs i preguntes, relacionades tan amb la situació actual de la policia com del Pla Local 

de Seguretat, que és una reivindicació d’aquest grup, no d’aquest mandat, no de fa dos 

anys ni tres sinó del mandat anterior, i que està com està. Resumint, el seu vot continua 

sent negatiu al pressupost i si l’alcalde i aquest consistori té a bé, doncs a precs i 

preguntes convida a que analitzin també la situació de la policia.  

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que començaran per respondre al regidor Sr. 

Font. Primer de tot comença per on ell ha acabat aproximadament que era en relació al 

tema de l’endeutament. Certament avui no han explicat amb detall tot el pressupost 

perquè entenen que en l’aprovació inicial ja es va fer i no calia, però sí que és un tema 

molt important. Van començar aquest mandat amb tres milions i mig d’endeutament i el 

tancaran amb dos milions set-cents. És un esforç molt important, una bona, com a mínim 

per ser el més objectiu possible, gestió evident. Perquè amb tota inversió que hi ha 

hagut durant aquest mandat tancaran amb aproximadament vuit-cents mil euros menys. I 

això és fins i tot amb la previsió d’inversió que hi havia a l’Ajuntament del tema 

d’accessibilitat que per problemàtiques diverses no ha sigut possible tirar-ho endavant. 
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Però aquells recursos es van invertir igualment i si no s’erra i li podran confirmar, aquells 

recursos es van aprofitar en el projecte d’enllumenat per un tema de millores i 

manteniments. Per tant, els recursos sempre s’han utilitzat. No és que aquest Ajuntament 

vagi aminorant el seu endeutament en base a no invertir sinó que al revés la inversió és 

evident. És evident des del moment, només posant un exemple, del nou equipament 

d’arts escèniques amb una inversió importantíssima s’ha fet aquest mandat. I tot i així 

s’ha baixat l’endeutament. Entrant en el tema de l’aprovació definitiva. Sí que aquí li 

agradaria recordar un tema procedimental que és que els pressupostos s’han vingut 

treballant prèviament, després el mes de setembre es fan començar a fer unes sessions, 

tres sessions diferents de comissions informatives en que es negociava amb l’oposició, 

inicialment es presentaven les propostes, s’explicaven de detall i s’entrava a tenir 

converses amb els diferents grups. En aquella etapa fins a l’aprovació inicial no van tenir 

cap conversa amb el regidor Sr. Font respecte el pressupost i la seva aprovació. Ha sigut 

posteriorment a aquesta aprovació inicial en que s’ha optat, i de fet el regidor Sr. Font 

mateix ho explicava, que sempre s’opta per fer aquestes al·legacions, que tot i així sap 

que és complicat fer negociació entorn a aquestes al·legacions perquè hi ha una previsió 

legal molt concreta de perquè es pot fer al·legacions a pressupostos. Tanmateix sempre 

hi ha voluntat d’intentar negociar i aquest any no ha sigut menys i s’ha entrat a negociar 

aquestes quatre propostes. Que aquest any ell per primera vegada ha tingut la voluntat 

de fer aquestes negociacions com a nou regidor d’Hisenda i el que ha intentat és 

entendre el perquè de les al·legacions, el perquè de les propostes concretes que feia. 

Intentar entendre quin era l’objectiu que hi havia darrera aquestes propostes per això es 

van reunir. La veritat és que igual que el regidor Sr. Font ha agraït la cordialitat per 

aquesta part, ell li agraeix que realment s’ha pogut parlar de les coses. I, per tant, s’ha 

intentat anar a fer contrapropostes en base els objectius. Per exemple, bancs de terres, 

aquí hi havia una pregunta primera de si hi ha algunes terres concretes, algunes 

parcel·les en concret, que hi hagi interès per part del grup que representa o que es 

cregui interessant d’adquirir. Aquí òbviament la resposta va ser que no hi havia unes 

terres concrets sinó que hi havia una voluntat de que per aquí s’avancés adquirint terres. 

I fins i tot li va indicar, li sembla, si per part de govern ja tenien, o per part de 
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l’administració o per part de les regidories implicades, doncs ja tenien localitzades. La 

resposta va ser que ells no tenien tampoc localitzades igual que ells, i que la proposta 

d’avançar cap a aquest objectiu que entenent que era bo que terres no productives en el 

sector agrari poguessin amb la implicació o la intervenció de l’administració de 

l’Ajuntament, poguessin facilitar adquirint-les i posteriorment posant-les un altre cop en 

moviment i que fossin actives. Aquí la proposta que feien era que sí que feien un estudi 

analitzant la Vall de Rials, quines terres actualment hi ha, quines en estat actiu, quines 

no ho estan, quines propietats tenen cadascuna d’elles, a què es dediquen, etcètera. Que 

l’Administració ha de fer molts estudis abans d’actuar? Sí, és cert. Que són lents a 

vegades? Sí, és cert, Però és així com ha d’actuar l’Administració. Creu i fins i tot li dirà 

que una proposta fàcil seria dir-li que fan una partida, fins i tot van dir de quina 

quantitat estan parlant i tampoc no van saber parlar de xifres perquè no tenien una xifra 

en ment. Ell podria haver-li dit de posar una partida d’ics euros i amb això van tirant. 

Però com que la voluntat real és apropar-se a aquell objectiu que hi ha darrere de la seva 

proposta, la única manera d’avançar per aquí és primer saber que tenen per després 

decidir per on comencen a treballar. Després, en quan a la partida d’habitatge social, 

òbviament no estarà d’acord, i després potser si cal la regidora d’Habitatge que li expliqui 

el que  li han explicar més d’una vegada de totes les polítiques que es duen a terme a 

nivell d’habitatge social, que se’n fan moltes. Però aquí sí que preguntat per quin és 

l’objectiu darrer que hi havia aquí darrera, era sobretot que aparegués habitatge social 

nou. Li recordava el regidor Sr. Font que aquest mandat no n’ha aparegut cap, i ell li va 

recordar que sí, que és veritat que el mandat anterior sí que va aparèixer tres habitatges 

del Canonge que es va fer una aposta econòmica important perquè apareguessin, però 

que aquest mandat no havia aparegut. I que si li proposta era que aparegués el que li 

podia contra proposar era explicar-li que aquest any ja es farà un estudi, bé tenien tres 

possibilitats li deia. De sòl d’equipament destinat a habitatge ara mateix sobre la taula 

realista tenen tres possibilitats, que es diu fàbrica de pintures amb dotze habitatges, que 

es diu edificis dels mestres i que hi ha tota una sèrie de temes a tancar aquí i que es diu 

possibilitat de La Serreta el dia de demà. I proposava avançar en les tres línies. Li 

explicava que en quan a habitatge de la fàbrica de pintures estan fent ja, enguany, un 
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encàrrec per definir un projecte per poder executar en quan tinguin capacitat econòmica. 

Que en quan els pisos dels mestres la proposta era agafar el compromís de fer el mateix 

pel mandat anterior, és a dir, encarregar un estudi, un projecte executiu per poder-ho 

tirar endavant en quan hi hagi la possibilitat. I el que li afegia aquí era La Serreta, que 

poden entrar en molts debats però és una realitat prevista en el POUM i és una realitat 

que allà es preveu la bossa més important del futur de previsió d’habitatge públic. Amb 

quaranta habitatges, més o menys de titularitat municipal, i ho diu molt a grosso modo, 

no es vol ara equivocar ni dir el número exacte. Quaranta, més o menys, habitatges 

públics, quaranta privats destinats amb algun tipus de protecció. I el que li oferien era 

deixar les coses tan avançades com puguin en el sentit de redactar, si calgués, l’any que 

ve l’estudi per executar-lo en el moment en que sigui viable. És a dir, si l’objectiu ell 

entenia que era que aparegués nou habitatge, l’única manera de fer-ho és a través de les 

tres possibilitats que tenen sobre la taula. Perquè l’estudi de l’habitatge buit està sobre 

la taula, però li han explicat més d’una vegada quins inconvenients legals existeixen. I 

sincerament estan oberts a que faci una proposta concreta realista, però sempre ha 

coincidit amb ells que no tenen altres maneres de fer-ho, ara mateix. Matisa que ha 

coincidit sempre amb ells que està molt difícil i que legalment no es preveu actualment i 

que tot està recorregut als tribunals. Per tant, no tenen altres mesures. En quan al fons 

documental sí es van posar d’acord. Aquí hi havia la previsió del fons de la televisió  

d’Alella de poder arribar a un acord amb la propietat. Ja està digitalitzat que era el que 

preveia el PAM, ja ho està. I aquí hi haurà la voluntat de poder arribar a converses amb 

la propietat per intentar que també pugui ser públic. I en quan a la única que potser li 

deien que potser no arribaven a acord era en quan a l’avinguda Doctor Homs. Li va 

confirmar que enguany està encarregat el projecte, però que no li podia agafar el 

compromís per complir la promesa que li donés, el que no li podia donar la promesa era 

de que s’executés l’any 2019 perquè hi ha una llista d’inversions molt importants i s’ha de 

veure en quin moment es pot fer aquesta inversió. I aquesta era una mica l’explicació del 

que se li va proposar. És cert que ell vol entendre que són propostes que amb tota la 

bona fe i que podien ser vàlides, però també es troben a final de mandat i potser el 

marge de maniobra o de confiança que el regidor Sr. Font els pugui donar no és el mateix 
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el primer any que potser l’últim, i que per això no ha estat possible arribar a un acord. Ho 

lamenta i li agradaria que això fins i tot es pogués reformular potser aquí en viu i en 

directe. Hi ha uns comentaris del PDeCAT que no sap si l’alcalde voldrà respondre ell 

personalment. 

 

El Sr. alcalde manifesta que si vol el regidor Sr. Font acabar la seva rèplica i ell després 

donarà resposta tant al regidor del PDeCAT com a la regidora de Gent d’Alella.  

 

El regidor Sr. Font manifesta que com han dit, han exposat les reivindicacions que han 

fet en aquests pressupostos que no difereixen excessivament de les que han vingut fent. 

I, per tant, es troben al final del mandat i ho fien al futur. Al final amb més o menys 

justificació, però és fiar-ho al futur. Conseqüentment després de tot un futur intentant 

que això s’apliqui, en l’última votació doncs per molt que òbviament escolta al tinent 

d’alcalde Sr. Almendro quan diu que ho justifica, doncs està molt bé però és clar els fets 

a la pràctica són els que són i llavors els porten al vot que els porten. Respecte el banc 

de terres, el tema és aquest, que fa tres anys, que el 2016 ja van començar a dir que el 

2017 està previst que comencin a treballar-hi. Bé o deixen per l’any que ve per això. El 

2017 van acordar que en aquest pressupost hi hauria per fer aquest estudi precisament. 

Ell no ha criticat mai, venint de l’acadèmia estricta no ha critica mai fer estudis per 

projectar millor al futur. Però òbviament quan projectes la gràcia és que s’executi, que el 

portes a terme, i que te’l creus i que l’implementes. I que en aquest sentit quan deien 

allò de la partida per aquest any, clar posar una partida és un grau més de compromís de 

dir que ho tiren endavant, no saben encara com però han de fer el projecte i el tiren 

endavant. Per tant, sí que hi havia aquest punt. I el fet de que s’introdueixi o no la 

partida doncs també marca el grau de vinculació que tens amb aquesta proposta. Dit 

això, tampoc s’allargaran més. No s’han posat d’acord. Han arribat a final de mandat 

sense aconseguir, tot i que han aconseguit moltes coses també pel mig, han aconseguit 

compartidament que són sinèrgies al final, però n’hi ha moltes altres que no han pogut 

arribar-hi. Per tant, quan les coses es fan bé reconèixer-les i quan no doncs el vot en 

contra ho marca. El tinent d’alcalde Sr. Almendro s’ha deixat el punt dels refugiats i és 
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important. És minso, i l’any passat ja van ser criticats perquè semblava molt populista, 

però per ells segueix sent important com a mínim no oblidar-ho. És un toc de memòria. 

Entén que no hi ha d’haver problema en aquest sentit. No canviarà el sentit del vot però 

com a mínim estarà allà el en el “backram” de que segueixen vinculats amb aquell 

compromís que van adquirir.  

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que no li ha contestat perquè a les 

al·legacions no hi era i estava seguint el guió de les al·legacions. En qualsevol cas, el 

compromís de l’any passat estava i, per tant, certament ja li va dir que es faria una 

modificació de crèdit que de fet diria que fins i tot ja l’ha signada. Es podria equivocar 

però creu que ja està signada, però si no ho està ho estarà. Però sí que la voluntat és 

aquesta, complir amb aquest compromís. La de l’any que ve, la regidora de Cooperació 

Internacional també ho té dintre de les previsions.  

 

El Sr. alcalde manifesta que si el deixen contestaria ella als representants del PDeCAT i de 

Gent d’Alella. Bàsicament per respondre-li que en els compromisos en que es van arribar 

en la votació del darrer pressupost, amb el grup del Partit Demòcrata Català, aquests 

acords s’han acomplert tots. Sí que és cert que amb un endarreriment amb el temps, però 

que el darrer compromís que s’havia agafat que era la connexió dels ordinadors amb els 

vehicles, doncs aquests un ja estan, un funcionant i l’altre estrictament pendent d’una 

autorització de Mossos d’Esquadra. Dir-li que no caldrà que reculli cap signatura perquè 

l’informe al respecte de la possibilitat de contractació o no de nou personal per part 

d’aquest Ajuntament i si cal a l’àmbit de la Policia Local, ja li demanarà jo personalment 

com alcalde al secretari perquè el pugui elaborar i puguin conèixer sota criteri de 

Secretaria quines són les possibilitats o no de contractació, més enllà del que facin 

d’altres ajuntaments. Ell sí que respecte de les coses que ambdós grups plantejaven posar 

damunt la taula que en aquests darrers dos anys hi ha hagut un esforç per part d’aquest 

govern, d’aquest Ajuntament, per tal de dotar tècnicament el cos de la Policia Local amb 

una primera instància dotant-se de vint lectors de matrícula per poder controlar el tràfic 

dels vehicles i bàsicament dels vehicles sospitosos informats pels Mossos d’Esquadra. I 
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que aquest sistema amb vint lectors de matrícules ha donat resultats importants tant en 

algun cas en la detenció en calent d’elements sospitosos, com després una feina molt 

important o una informació molt important que gràcies al treball del sergent i d’un dels 

agents del seu cos de la policia es fa en quan a l’anàlisi de les imatges d’aquestes 

càmeres. I això ha permès que es puguin resoldre un bon grapat dels robatoris que s’han 

produït. Evidentment no tots però sí que una quantitat important dels robatoris que 

s’han produït en el seu poble en aquests darrers dos anys. Informar-los, i ja ho havien 

comentat en algun àmbit, que s’està treballant per tal d’incorporar dues càmeres més que 

tanquin el barri del Rost i que a poder ser s’encarregaran abans no acabi aquest any 

perquè puguin entrar en servei dintre el primer trimestre de l’any que ve. S’ha dotat de 

quatre aparells de reanimació cardíaca nous en el poble, dels quals s’ha dotat, si tenien 

fins al moment cinc dels quals un estava en un dels vehicles de la Policia Local, en 

aquests moments se n’han incorporat tres més en llocs fixes i un més en el segon 

vehicles de la Policia Local. Per tant, els dos vehicles de la Policia Local estan preparats 

perquè en cas que algú tingui algun problema cardíac, la policia en arribar en qualsevol 

dels dos vehicles pugui estar preparada per poder fer servir aquests sistemes. Van ser una 

de les primeres policies locals que varen adequar, o varen incorporar el que era la nova 

uniformitat d’acord amb la normativa de la Generalitat de les Policies de Catalunya per 

tal d’homologar la imatge de les policies. No és cert que tinguin una uniformitat sobrera 

perquè de les contractacions que van fallar de les darreres interines i fins i tot d’una 

comissió de serveis, no es va arribar a adquirir aquesta roba i es va poder aturar les 

comandes en el seu moment. S’han renovat tots els vehicles de la flota de la policia, els 

dos vehicles logotipats per dos vehicles híbrids. Es va dotar l’any passat un vehicle no 

logotipat per tal de poder fer presència d’incògnit per poder intentar detectar vehicles o 

individus sospitosos. S’han instal·lat localitzadors GPS en els vehicles, s’han instal·lat 

aquests ordinadors connectats, un ja connectat i l’altre pendent d’autorització dels 

Mossos d’Esquadra, connectats amb la base de dades de Mossos d’Esquadra perquè les 

consultes es puguin fer en viu des dels vehicles. I per últim s’ha engegat els treballs per 

a la redacció del Pla Local de Seguretat que esperen poder estar en condicions després 

d’haver fet diferents consultes i anàlisis de dades i propostes de que abans no acabi el 
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mandat el puguin tenir aprovat. Per una altra banda, en aquests moments o aquest 

dissabte disposaran dels dinou dels vint efectius màxims que podrien tenir a la Policia 

Local. En aquests moments en tenen divuit perquè hi ha la baixa d’un interí que en 

principi es reincorporarà aquest dissabte, i, per tant, dels vint que tenen en aquests 

moments en tenen dinou en servei. Cert és que n’hi ha quatre que són interins, dos de 

que venen de l’any passat i tres més d’aquest any. Per tant, malgrat les limitacions de 

contractació i les limitacions de contractació quan el regidor Sr. Garcia-Ossorio deia la 

planificació de la jubilació, l’agent que es va jubilar l’any 2017 es va jubilar 

anticipadament i els ho va comunicar directament tot just després de fer el seu aniversari 

que entrava en la possibilitat de jubilar-se anticipadament. I aquí varen estar pendent de 

l’aprovació de la Llei General de Pressupostos per saber exactament quines eren les taxes 

de reposició que podien fer. És a dir, quantes places de l’Ajuntament, evidentment del 

cos de la Policia, podien treure i també per veure si era possible que enlloc de poder 

treure aquest any una única plaça per cobrir la que era la de l’agent que havia agafat la 

jubilació, tenien la possibilitat que enlloc d’una poguessin ser dues. Aquí també per un 

tema de no compliment de regla de la despesa doncs això no ho han pogut fer. Podrien 

substituir un 1,15 un 115% dels recursos que en aquest cas tenen. 1,15 persones no és 

possible i, per tant, el que fan, que ja està llençat el concurs, tenen en vies de poder 

incorporar una persona esperen que dintre del primer trimestre de l’any que ve, que en 

qualsevol cas també haurà d’anar a l’acadèmia com ja tenen una persona, que fruit del 

procediment que van fer l’any passat en aquests moments està a l’acadèmia. I estar a 

l’acadèmia és una posició que queda buida i que aquí sí que han fet un esforç de 

contractació d’interins de darrer moment per tal de poder cobrir amb el màxim les 

necessitats que venien generades per aquestes en aquest cas la jubilació que tenen de 

l’any passat, un agent que ara tot just, si no s’erra, el setembre es va incorporar a 

l’acadèmia i la suspensió d’un dels agents de la seva Policia Local. Per tant, més enllà, i 

que si de cas ja hi entraran en precs i preguntes si ho creuen pertinent o no de la 

reivindicació salarial que es planteja per part del cos de la Policia, que com diu si vol 

després ja en parlaran en profunditat, aquest Ajuntament i aquest govern l’àmbit de la 

seguretat se’l pren molt seriosament, l’ha estat dotant amb el màxim d’eines possibles. 
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En aquests moments, parlat amb els comandaments, evidentment, tots els agents 

disposen, bé no és tan evident en altres cossos, però els agents de la Policia Local 

d’Alella tothom té la seva armilla protectora personal que no és el cas de totes les 

policies locals. I, en qualsevol cas, creuen que hi ha una aposta clara per aquest àmbit i 

doten els recursos que creuen necessaris. I l’últim tema respecte de la possibilitat o no 

respecte de la promoció interna, doncs precisament amb la nova estructuració dels 

comandaments de la seva Policia Local, el que han creat és una possibilitat d’aquesta 

promoció interna. Perquè en crear la plaça del sergent, en el moment en que aquesta 

acabi sent plenament de la seva propietat, s’obre la possibilitat d’un tercer caporal. 

Aquesta plaça ha de ser la que permeti aquesta promoció entre els agents per poder 

ascendir en aquesta piràmide organitzativa. Per tant, aquells agents que tinguin 

aspiracions, més enllà que el temps produeixi jubilacions a futur o no, que pugui tenir 

aspiracions de créixer o de pujar dintre de l’estructura, aquesta via segurament o 

possiblement l’any que ve o com a molt tard el següent estarà oberta perquè es pugui 

produir.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que la veritat és que de vegades és complicat fer-

los entendre el que d’alguna manera reivindiquen des dels grups. Perquè ells els 

expliquen una cosa i ells els en contesten una altra. Respecte el tema de tots els 

assoliments, que de fet no ha volgut relatar perquè no deixa de ser una proposta seva i 

que van consensuar ambdues parts, i que, per tant, el fet de que s’hagi assolit, demorat 

molt en el temps perquè si ara han de recordar s’havien de fer la gran majoria en el 

primer trimestre de l’any 2018, i al final s’han produït gairebé en aquests últims dies. 

Igualment s’han aconseguit i és un tema que ells també van treballar perquè això fos 

possible. Quan el Sr. alcalde parla de que en aquests moments tenen dinou sobre vint 

efectius, però hi ha matisa que tres d’ells són interins. 

 

El Sr. alcalde manifesta que abans no ho ha explicat bé. En aquests moments hi ha cinc 

interins, però dels quals un d’ells és professional. Per tant, ha passat per l’acadèmia i va 

armat. En aquests moments tenen quatre persones amb un interinatge dels quals un és ja 
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incorporat de l’any passat, i que, per tant, porta tot aquest any, un any i mig, amb la 

nostra policia. I els tres darrers que s’han incorporat en aquests darrers dos mesos, tots 

tenen una experiència prèvia encara que siguin interins, tenen una experiència prèvia en 

altres cossos de la Policia Local.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que aquesta matisació és molt important. Perquè 

si es fixa, quan ells han estat exposant la situació d’altres llocs, les posicions 

d’interinatge són a més a més d'aquests vint que haurien de tenir. És a dir, en aquesta 

situació, això és amb comparatius de localitats que estan aquí mateix i que, per tant, no 

estan fent, no estan inventant absolutament res. En aquests moments ells dels vint que 

haurien de tenir, quatre o cinc són interins, i, per tant, estarien parlant de que tenen 

catorze, i si s’equivoca que el corregeixi. 

 

El Sr. alcalde manifesta que hi ha quinze policies professionals. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que correcte, quinze. Doncs en falten cinc més i 

ells des de la seva perspectiva creuen que haurien de tenir més policies interins perquè 

tenen una necessitat. El Sr. Salas ha estat regidor de Governació i han estat parlat moltes 

vegades dels ratis, cosa que després els ratis han ballat o ballen segons els convenen. La 

realitat és que tenen una necessitat en el poble i que aquesta necessitat no s’està 

cobrint. I aquí és on s’ha de treballar en tot això. I per un altre cantó, quan parlen de la 

promoció interna, li sembla fantàstic aquesta opció que es genera, però quan estaven 

parlant de la promoció interna estaven parlant de que membres ja actuals que estaven 

treballant dintre de la seva policia, qui fos, acabés fent de cap de policia perquè tenien 

l’actitud i les aptituds com per ser-ho. No calia anar a buscar a fora. Aquestes són les 

diferències a part de totes les altres coses que el Sr. alcalde en aquests moments, suposa 

que voldrà fer-ho en els precs i preguntes, doncs voldrà aprofundir o sinó realment ho 

deixarà de banda, però no deixa de ser un tema important. Perquè, i aquí és un fet on 

considera que el Sr. alcalde s’equivoca, quan plantegen que tota aquesta problemàtica 

que estan vivint en aquests moments és només un tema de diners. No és un tema de 
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diners només. Sí que hi ha unes millores salarials, evidentment. Però hi ha tot una sèrie 

de punts que són importants dintre d’un cos policial i que ells estan obviant. I s’estan 

equivocant molt profundament en tot això. I mentre persisteixin en aquesta equivocació 

tindran un problema molt greu i és que mentre tenen a la seva policia protestant ells en 

aquests moments tenen problemes greus de seguretat. Si us plau rectifiquin, pensin, 

busquin la solució. Aquest grup municipal està disposat a treballar amb ells per arribar a 

un acord. Ho han dit. Ho tornen a dir. Però no intentin aïllar el problema en un sol punt 

que és un tema merament econòmic perquè es desvirtua la problemàtica essencial que 

s’està plantejant en aquests moments i que de fet ells ja havien advertit des de fa molt 

molt de temps. 

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que en la primera intervenció ell ja s’ha 

apuntat una frase que era el govern no està informat. I amb aquesta màxima el regidor 

Sr. Garcia-Ossorio comença tot el seu relat. Creu que això, com a mínim, és molt poc just 

o molt poc ajustat a la realitat perquè més enllà de que ell agafa i fa comparatives amb 

dades que deu treure d’algun lloc, no l’està portant cap informació informada de veritat. 

No s’està ajustant a cap realitat. I perquè li diu? Perquè entre altre diu que interins en 

tenen masses, bé tenen interins. Ell di que tenen interins. És clar que tenen interins però 

és que els interins, perquè hi són ? Perquè hi ha unes places que no es poden cobrir 

d’una altra manera. L’opció és no tenir-los o tenir-los. Prefereixen no tenir-los? 

Prefereixen tenir cinc persones menys al seu cos de policia? Si tenen una persona que 

està de baixa, un policia de carrera que està de baixa, si hi ha una persona o policia que 

serà de carrera que està formant-se, si tenen una plaça que està descoberta que l’únic 

que poden fer és treure el procediment que ja ho han fet. Que fan amb aquestes 

posicions? Les deixen buides o agafen interins? Doncs el que es fa és agafar per urgència 

interins. I aquesta és la realitat. És clar que tenen interins i que els agradaria que tots 

fossin funcionaris de carrera i, per tant, professionals. Si són els primers que els 

agradaria, però no és possible. I això ho lliga amb una segona idea que diu el regidor Sr. 

Garcia-Ossorio: creïn places, les places es poden crear. Creu que això, li torna a dir, que 

és molt poc ajustat. Quan fa la comparativa de que Sant Pol té vint places, però aquí no 
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es tracte que un poble en tingui unes o unes altres, aquí es tracta de quina situació es té 

en plantilla actualment i la legalitat què  permet i què no permet fer. I el que no permet 

és crear places com vulguin. No ho permet això. I, per últim, òbviament, la promoció 

interna és una preocupació d’aquesta casa. I el problema és que també el sistema de 

l’Administració està reglat com està. Té coses bones i té coses una mica dolentes. I, 

entre d’altres, és que la facilitat de promoció no és tan fàcil perquè estan en una 

Administració i òbviament s’han de donar uns procediments de concurs oposició, 

etcètera. I això no passa només a la Policia, el tècnic de Medi Ambient, la tècnica 

d’Educació, el tècnic auxiliar d’Esports, tots aquests tampoc tenen una possibilitat. És 

més, la Policia té major possibilitat si és un agent de base, que té unes possibilitats 

d’accedir a Caporal, que després podrà accedir a Sergent. Que això és fàcil? No, perquè hi 

ha les places que hi ha. I si estan ocupades no es pot fer fins que quedin buides. I això 

és així. Però això té a veure amb la pròpia Administració, no té a veure amb que 

l’Ajuntament d’Alella o aquesta govern municipal no vulgui que això es faci. I llavors, 

tota aquesta informació ell entén que des de l’oposició és una situació que és fàcil de 

poder entrar a criticar, i que fins i tot pot haver-hi un punt que sigui necessari. Però sap 

perfectament que sempre que ha demanat informació se li ha donat tota la informació, 

tota amb tota la confiança i només faltaria. I li agraeix la confiança perquè reconeix aquí 

en públic que té més informació i que no l’ha utilitzat. Però si se li dóna tota la 

informació no se l’intenta enganyar. Se li dóna la informació tal i com és. I quan se li diu 

el que li està acabant de dir, que les places no es poden inventar a l’Administració, en 

aquest moment, potser en altres moments sí. Però en aquests moments no es poden 

inventar i per molt que es faci aquesta demanda no es podrà fer si les lleis no canvien. I 

estan cada vegada pendents de com van evolucionant les lleis de l’Estat en aquest cas.  

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que primer li demana disculpes al Sr. Almendro 

perquè durant la seva intervenció l’ha molestat i no corresponia. Per tant, vagi per 

endavant la seva disculpa. Però sincerament no ha entès res del que ha dit. Que el 

disculpi, i ho fa amb tota la bona voluntat, no ha entès res. Amb el tema de la 

informació que li permeti, poden fer igual com fan ells, és a dir, ell aquesta informació 
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ha anat directament a les fonts, ha parlat amb els alcaldes d’aquestes poblacions, que 

ells personalment li han facilitat aquesta informació. Poden agafar i que li escriguin, de 

la mateixa que moltes de les vegades que ells han exigit, han demanat informació, ells 

ho han fet de la mateixa manera. No és un tema de creure o no creure. En cap moment 

ha dit que ells l’enganyin. No ho ha dit. Ha dit que no estan informats o estan 

desinformats. I per això exigeixen, és molt diferent a que ell l’enganyi a que li digui que 

estan desinformats. Són dos situacions absolutament diferents. I, per tant, li agradaria 

que això quedés molt clar. I per això exigeixen aquest informe, per demostrar-los que 

estan equivocats. En tercer terme, no estan dient que no hi hagi interins. Li agradarà 

després asseure’s amb el tinent d’alcalde Sr. Almendro, mirin quan es faci la transcripció 

de l’acta i mai ha dit que no vulguin interins. El que han dit és que no només hi hagi 

interins sinó que es cobreixin totes aquestes places. Que no en creïn més. Entrin totes 

les places, les tenen ja, ja estan creades. No estan cobertes, no és cert. El que li està 

dient és que tinguin agents armats per aquestes places i disposin d’interins per quan hi 

hagi les eventualitats i les necessitats que tenen aquests moments. I això sí que es pot 

fer i és el que els està dient que es pot fer perquè ho estan fent en altres llocs. I amb 

aquesta negativa i amb aquesta obsessió de que no es pot fer, no es pot fer, estan 

tancant possibilitats. Li dol que li digui que això és una situació fàcil de criticar. 

Precisament si hi ha alguna cosa que en aquests moments és difícil és de criticar aquesta 

situació. I en aquest cas, aquest grup ha anat amb molta cura en com ha fet i en com ha 

desenvolupat totes les crítiques que ha pogut fer. La primera de les situacions, o el 

primer que li ha de dir, és que tot el que ha dit en aquest Ple no hi ha res que ells no 

hagin sabut abans. Per tant, no hi ha hagut cap informació que els pugui agafar fora de 

joc. Hi ha un tema, quan un grup vol intentar col·laborar i participar i desenvolupar 

coses, un tema de franquesa, per un cantó. Segon tema, no s’ha utilitzat absolutament 

res de cap de les converses que hagin pogut tenir en els despatxos per fer política, 

absolutament de res. Per tant, pensa que és un tema molt important que ha de quedar 

molt clar, i és que el seu mal estar l’expressen, evidentment la seva disconformitat 

l’expressaran perquè és la seva obligació com a oposició, només faltaria, però és que més 

a més estan sent lleials amb les converses amb les persones perquè no té res a veure una 
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cosa amb l’altra. Perquè poden fer la seva tasca sense necessitat de quebrentar el que 

podria ser el lliure treball, inclús el lliure tràfic d’informació que puguin tenir de cara a 

que les coses funcionin bé. Aquest grup municipal el que vol és que la seguretat en el 

poble estigui de la millor manera, no tinguin problemes, i tot el que puguin resoldre des 

d’aquí no tinguin que venir ni els Mossos d’Esquadra. Evidentment el que sigui impossible 

de solventar és impossible, és accidental. Però sí que prega al Sr. Almendro, pel respecte 

que li té, que primer no canviï les paraules perquè el canvi de paraules porta a una 

situació absolutament incerta i que d’un moment a un altre si us plau obri la ment i 

escolti el que estan dient. Que escolti el que estan dient. Només és això.  

 

El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que òbviament totes i cada una de les 

polítiques de recursos humans que es desenvolupen en aquest Ajuntament, no depenen 

en exclusiva del que es determina políticament. Aquí, com en molts altres àmbits tenen 

grans professionals i tècnics que són qui assessoren i marquen què es pot i què no es pot 

fer en cada moment. I aquí el que se li diu per part del govern no és que el Marc 

Almendro opini personalment que no es poden crear més places sinó que fins a la data, i 

per això estan tan segurs i per això suposa  que l’alcalde no té cap problema en demanar-

li personalment al secretari l’informe, perquè possiblement aquest sí que se’l creuran més 

que la seva paraula i és normal. Quan aquest informe digui el mateix que han dit fins ara 

quedarà validat el que els estan dient. Perquè no és una qüestió personal o política. Ho 

dirà al revés, qui seria el major interessat en poder tenir més places d’agent de policia 

que el govern? Qui seria el més interessat? Si estan interessats en tenir com més agents 

de policia millor. Per tant, no és una qüestió en cap cas de voluntat política. És una 

qüestió que per desgràcia els limita a el que la llei marca en cada moment. 

 

El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que senzillament precisament per això li diu que 

estan desinformats o no estan ben informats, per això, per aquesta apreciació de que els 

tècnics fan aquestes valoracions. Per això no ha dit que ells els estiguin enganyant. Això 

una. I a partir d’aquí el que està ben clar és que aquestes contractacions per un tema de 

comparació obvi, si en diversos llocs ho poden fer ells tenen les mateixes oportunitats. 
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La regidora Sra. Mans manifesta que ella serà molt breu perquè el Sr. Garcia-Ossorio ja ha 

parlat molt i li sembla que ha explicat tot el que havia de dir. Li sembla que com a 

polítics creu que no està de més dir que igual que la salut garantir la seguretat de les 

persones és bàsic. Són d’aquelles coses que han d’intentar que hi siguin. Fa dos dies en 

els Centres d’Atenció Primària s’estaven queixant que els falta personal, doncs el mateix 

passa amb els cossos de seguretat. Per tant, mai està de més intentar anar més enllà. Sap 

que les lleis marquen el que marquen però mai està de més intentar això que han fet de 

moment que és intentar tenir persones d’urgència, aquestes persones interines, tot i que 

n’hi ha algunes que estan per tres mesos, però que segurament s’haurà de mirar de quina 

manera es pot continuar mantenint aquestes persones perquè es pugui continuar 

garantint aquesta seguretat al municipi. Però sobretot tenir la intenció que per més que 

la llei marqui això, garantir la seguretat, garantir la salut de les persones està per davant 

de tot com quan hi ha un foc i han de sortir els bombers i, evidentment, es necessiten 

efectius sigui com sigui s’hi ha de ser. Que es tingui en compte. 

 

El Sr. alcalde manifesta que si els sembla ho posarien a votació i si de cas en els precs i 

preguntes, quan torni a sortir la qüestió ja s’estendran el que calgui. Posarien a votació 

l’aprovació definitiva del pressupost municipal pel 2019. 

 

 

A continuació la Presidència sotmet a votació la proposta. Hi voten a favor el Sr. alcalde, 

els tinents d’alcalde Sra. Vilaró, i Srs. Almendro i Salas, i les regidores Sres. Alfaro, 

Fernández, Mans i Ribalaiga; s’absté de votar-la la regidora Sra. Mans; hi voten en contra 

els regidors Sra. Marzo i Srs. Bardés, Font i Garcia-Ossorio. En conseqüència s’aprova la 

proposta.  

 

 

PRECS I PREGUNTES 
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A) La regidora Sra. Marzo manifesta que com ja comentava volia que tractessin el tema 

de la policia i de la seguretat, però també tenia altres preguntes. No sap com vol 

ordenar el debat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que si les fa totes potser millor deixar la de la policia pel 

final. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que perfecte. Col·lateral amb el tema de la 

situació de la policia, li volia demanar pel Pla Local de Seguretat. L’altre dia va 

explicar en la reunió del Consell de Poble que hi havia una consultoria encarregada 

i voldria que expliqués la feina que faran, el cost que tindrà i quin serà el procés. 

Comentar-li també que li va sorprendre molt la pèssima assistència de representants 

d’entitats en el Consell de Poble. Ho lamenta moltíssim. No acaba d’entendre com 

han passat d’un primer Consell amb 100 assistents pràcticament, a un Consell que 

pràcticament no ha començat a treballar, i pensa que possiblement deu ser el tercer 

Consell de Poble que s’ha convocat des de que tenen reglament de participació. I 

no creu que arribessin a les 10 entitats representades. Creu que s’ho han de mirar 

molt seriosament. Té la sensació que com passa també amb el tema aquest de la 

policia i de la seguretat, ells viuen en una realitat creada o auto imaginada sobre el 

que hi ha. I quan ells creuen i pensen sincerament que fan molt suport a les 

entitats i molt suport a la participació i després tenen aquesta resposta, ells han de 

preguntar-se què és el que està fallant. No té clar que ho estiguin fent. Volia 

demanar també si han fet una reflexió o com ha arribat a col·locar-se en el 

poliesportiu aquest esquema, aquesta perspectiva sobre l’ampliació que a xarxes 

socials suposa que hauran vist. Quines reaccions han tingut. Ella a la xarxa també 

ha preguntat a l’Ajuntament que donés resposta sobre aquest esquema. No ha rebut 

cap tipus de resposta, tampoc ho pretenia. Sí que pensa que el Ple hauria de 

pronunciar-se. Potser ja no hi és. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que de quin esquema està parlant? 
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 La regidora Sra. Marzo manifesta que està parlant d’un esquema sobre l’ampliació, 

una perspectiva que hi ha de l’ampliació del complex esportiu municipal en el qual 

hi ha una figura femenina jove, pel tipus de dibuix, en un balcó i amb uns senyors 

que se la miren. Si no ho han mirat els recomana que facin perquè hi ha un fil 

bastant interessant. De fet el va citar a Facebook, el va mencionar per si podia dir 

alguna cosa i després el volia trucar. Si no sap res després ja li ensenyarà i li 

comentarà. És un tema que van tractar en Plens anteriors però s’ha pogut rellegir 

en l’acta d’aquest Ple. Havia demanat que se’ls enviés una còpia de la denúncia que 

es fes a Fecsa Endesa sobre els talls de subministrament després de la reunió i no 

ha rebut res. Creu que els falta més papers, no burocràtics sinó on quedin reflectits 

les coses que demanen o les coses que entenen que són importants, sigui quan s’ha 

demanat un informe específic que entén que ells l’haurien de tenir sobre situacions 

excepcionals com va passar amb el tema de la policia que va quedar desatès o amb 

el tema d’Endesa. Si us plau que els enviïn un informe i que els expliquin quin és 

l’estat de la qüestió, quines denúncies han posat i en quins termes. No l’ha rebut. 

Una pregunta a la regidora en quan els canvis que estan previstos de transport 

públic a partir del gener. I després pensa també que l’alcalde havia fet un 

compromís relacionat amb Som Mobilitat d’adquisició d’un primer vehicle elèctric i 

si això s’està tramitant o si s’està gestionant o no i quines expectatives hi ha. 

 

 El tinent d’alcalde Sr. Almendro manifesta que sobre la reflexió del Consell de 

Poble. Sap perfectament que aquesta reflexió ja es va fer allà i ara la trasllada aquí. 

I li dirà el mateix que van dir allà i que van reflexionar prèviament, i és que 

justament l’ordre del dia del Consell de Poble hi havia un punt que era Pla de 

Participació, perquè el que exposaven des del govern és que tot i que venen de 

dinàmiques en que creuen que respecte anys passats el poble té un nivell d’activitat 

cultural i associativa, i una xarxa d’entitats més viva que enrere. Tot i això, i tot i 

que han donat passos endavant amb el Reglament de Participació en que es 

preveuen diferents espais i que de fet a nivell de país, fins i tot, està canviant a 
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nivell d’entendre l’administració de manera electrònica, i, per tant, la transparència 

i participació, que ja no entesa exclusivament des de l’associacionisme sinó també 

des de les persones individuals no associades. Entenen que la situació actual pot 

millorar, té marge de millora important en el nostre municipi. No només en el 

nostre municipi s’ha de pair a tot el país que la participació costa. Això deien des 

de la regidoria de Participació que no els serveix com excusa i que com en molts 

altres àmbits, i creu que va utilitzar paraules similars, com en molts altres àmbits 

que són referents a Alella els agradaria en l’àmbit de participació també ser 

referents. Per tant, des de ja, encetaven i ho van voler explicar en el moment més 

embrió possible del projecte perquè així neixi ja des de l’inici, volent analitzar la 

participació a Alella i analitzar que és el que no funciona en alguns dels espais, per 

exemple en el Consell de Poble, per exemple en les Audiències prèvies al Ple, o en 

molts altres exemples. I fer tot això, que els portarà a fer molts canvis segurament, 

i fer-ho abans d’engegar nous projectes que poden no néixer amb tota la fortalesa 

que han de néixer, per exemple els Pressupostos participatius. De res serviria 

explicar engegar un projecte com els Pressupostos participatius si hi acabessin 

participant 20 persones, per posar un número. Per tant, el que entenen és que 

tenen molt marge de millora, que hi ha coses que no funcionen bé. Possiblement 

part de la responsabilitat serà seva i part de coses a millorar serà de coses externes 

a l’Ajuntament potser. Però estan encomanats a fer-ho. Ja han tingut les primeres 

converses amb Diputació perquè els puguin assessorar en tot aquest procés i com la 

regidora Sra. Marzo sap bé el Consell de Poble que van realitzar aquest dilluns ja 

explicaven que això anava d’aquesta manera. Per tant, que els digui ara aquí que si 

s’han donat compte que al Consell de Poble hi ha poca gent, l’únic que li pot dir és 

que justament van explicar-ho el dilluns i per això justament estan engegant ja 

l’elaboració d’un pla, que s’hauran també de posar en mans de la Diputació, de 

professionals de l’àmbit, que els ajudin a mirar la situació d’Alella i a preveure com 

poden a Alella millorar en aquest àmbit. I ho hauran de fer entre tots 

possiblement. No és una qüestió política. Ells entenen la participació com una de 

les principals eines de cohesió de la societat, fins i tot d’empoderament i 
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d’entendre que la ciutadania, ser corresponsable del què passa en el seu torn i a la 

societat. I, per tant, han de donar tota la importància que té i també han de donar 

totes les eines que puguin donar-hi. I això ho posen humilment en reflexió 

col·lectiva de dir que aquí hi ha una cosa que han de fer diferent. Aquesta idea, 

potser no amb aquestes paraules, és el que es va exposar el dilluns passat. De 

dilluns a aquí no ha canviat molta cosa, però hi ha un compromís molt ferm en 

continuar avançant en aquest sentit.  

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que li respon al tema de l’autobús. Com 

comprendrà els preocupa molt la situació actual. Han rebut altres queixes que les 

transmeten a Sagalés i al Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat, 

que és qui finalment té responsabilitat sobre aquest servei. Es dóna la 

circumstància que no ho pateixen només els usuaris de l’autobús sinó que també 

els que van en vehicle que les obres de l’entrada de Barcelona a la plaça de Les 

Glòries, fan aturades importants i és impossible complir amb els horaris. És una 

situació que es pateix de carència d’infraestructures, com també la poden estar 

patint totes aquelles persones que es desplacen en vehicle i utilitzen les Rondes. Es 

solidaritza totalment amb ells perquè són persones que per entrar a Barcelona 

poden fer un trajecte d’una hora i mitja cada dia. Una de les respostes a les queixes 

que els va fer Sagalés, és que intentarien fer reajustos a les partides de les 

expedicions de les 7.15, 7.45 i 8.30, que entenen que són les franges on es 

produeix puntualment aquest excés de passatgers i molts cops d’incompliment 

d’horaris. No té encara la precisió del que consistiran aquestes millores però tot fa 

pensar que miraran de regularitzar aquesta situació. Una de les incidències que hi 

va haver aquesta setmana, que la regidora Sra. Marzo sempre els fa la crònica 

cordialment, és que hi va haver un accident a l’autopista i això també va demorar 

l’entrada a Barcelona. Es veu perfectament que l’autobús tot i tenir un carril 

preferent es queda aturat i pot fer molt poc per complir amb els horaris. Estaran 

pendents que els comuniquin quines seran les millores que entrin en vigor a partir 

de primers d’any.  
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 El Sr. alcalde manifesta que respecte la resta de preguntes que la regidora Sra. 

Marzo plantejava, només vol fer una anotació. Ha comentat que hi va haver un cap 

de setmana que va estar desatès per la Policia Local. Recorda que va ser un torn de 

nit concret entre setmana, que hi va ser, però per centrar el que era. Respecte el 

que plantejava sobre Som Mobilitat, la proposta que ells van fer a aquest col·lectiu 

que s’ha anat creant i ha anat agafant empenta és que l’Ajuntament es 

comprometia a si el col·lectiu posava en servei un primer vehicle que l’Ajuntament 

en posaria un de segon que utilitzaria pels matins o dintre de la jornada laboral pel 

seu personal, i que el posaria fora de la jornada laboral i els cap de setmana a 

disposició del sistema. Però el compromís que s’ha traslladat tota i cadascuna de 

les vegades que s’ha parlat amb els representants locals i amb els representants de 

Som Mobilitat de Mataró, de la cooperativa, ha esta aquest de reforçar el projecte si 

hi havia aquest impuls ciutadà. És a dir, no anar amb el que moltes vegades fan 

que és que cobreixen la necessitat o la voluntat ciutadana abans que no hi hagi 

una implicació sinó que es posen al costat i si hi ha aquesta implicació ciutadana 

perquè és un projecte que neix de les persones doncs l’Ajuntament d’Alella donarà 

suport a aquest projecte doblant el servei. Respecte el tema de l’esquema aquest 

del pavelló, cap dels membres de govern en són coneixedors i en qualsevol cas ho 

miraran i si s’ha de corregir es farà corregir. Però estan molt a les xarxes socials i 

els diuen coses i aquest debat no els ha arribat a cap d’ells. Respecte de la 

denúncia a Endesa o no, varen estar localitzant exactament a quin era el 

Departament de la Generalitat on podien anar. Varen estar buscar casos d’altres 

Ajuntaments que s’haguessin trobant en situacions similars, i la veritat és que no 

està gaire generalitzat. En qualsevol cas es varen posar en contacte personalment 

amb l’alcalde de Sant Feliu de Llobregat i varen estar parlant també amb la seva 

regidora, i estan acabant de confeccionar un document que entraran a la 

Generalitat per traslladar aquesta denúncia a la qual hi poden afegir la incidència 

que hi va haver aquest mes en el barri de Mas Coll, que van estar unes quantes 

hores sense llum també. I per últim respondre-li que respecte el Pla Local de 
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Seguretat, després de demanar diferents propostes a diferents consultories que la 

pròpia Diputació els va suggerir que podien dur a terme aquest projecte, la que 

varen determinar que era la més interessant com a proposta era la que els fa fer la 

consultoria MET que està liderada per un equip de dones que treballen per 

l’Administració en temes de seguretat i en d’altres àmbits. Els van presentar una 

pressupost, ara no li sabria dir la xifra exactament, però vorejava els set mil i 

escaig euros i dels quals, si no s’equivoca i no li falla gaire la memòria, tenen una 

subvenció de la Diputació de Barcelona que creu que rondava els cinc mil euros per 

dur a terme aquest treball. En aquests moments existeix un esquema de com han de 

ser els plans locals de seguretat proposat per la pròpia Generalitat. Estan en una 

fase de recollia i  subministrament de dades per part no només del cos de la policia 

sinó de diferents departament de l’Ajuntament en aquesta consultoria, que a més ja 

s’ha entrevistat amb diferents tècnics de l’Ajuntament, de Serveis Socials, d’Equitat, 

de la Policia. Hi ha una previsió que a finals del mes de gener puguin tenir una 

trobada amb el Consell de Barris, amb els representants de les associacions de veïns 

perquè també puguin traslladar els seus ímputs, i quan tinguin això elaborat i quan 

comenci a agafar un cos, els faran una presentació d’aquests treballs perquè des 

dels grups municipals hi puguin dir la seva. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que aleshores entén que el Pla Local no podrà 

estar acabat dintre d’aquest mandat. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que el Pla Local de Seguretat hauria d’estar acabat dintre 

d’aquest mandat i a poder ser aprovat. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que tan de bo. Sobre el tema de mobilitat sap de 

la insistència i el rigor que posa en la seva feina la regidora de Mobilitat, només 

comentar-li que celebra que es vegi la necessitat de donar més servei al matí, però 

també posar en consideració que hi ha una expedició a les 19.45 de tornada que fa 

que molta gent que acaba a les 20.00 depèn d’on sigui no arriba i el següent ja és a 
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un quart d’onze. Hi ha una diferència molt bèstia tenint en compte que hi ha gent 

que ha agafat el bus a primera hora del matí. I després el tema de la informació 

que és substancial. És a dir, si hi ha una incidència que pot haver-hi, com no, un 

accident o qualsevol cosa, el problema és que no tenen informació. I això és molt 

greu. El tema de la pantalla de dades bé, si funcionés seria magnífic, però és que 

en aquestes èpoques a Sagalés es li podria demanar perfectament algun sistema 

que les persones, no només a la parada principal sinó a qualsevol altra parada, 

sabessin de quin mal han de morir perquè sap perfectament que hi ha passatge que 

s’ha quedat penjat a les parades de Creu de Pedra i de l’Avda. Badalona, etcètera, 

perquè si l’autobús va ple ja no passa per la resta de les parades. I la gent que està 

allà esperant no se’n assabenta, no ho sap. Pensa que és terrible. Al final fa que hi 

hagi desenes de persones que no arriben a treballar a l’hora o a estudiar a l’hora, i 

que no saben quan arribaran. Realment és una situació complexa. Aquests dos 

últims dos mesos no és un dia d’un accident, que ja rebles el clau. És més 

majoritari el que no es compleix que el que es compleix. No és que sigui l’excepció 

sinó que és quasi la norma que no funcioni. Per tant, resumint, la consideració 

d’aquesta expedició extra, no sap quan ha de ser, però ella insisteix que és la 

demanda el que s’ha d’analitzar. No les necessitats que tingui Sagalés d’organitzar 

les seves coses, és la demanda la que ha de manar. Veure si el que necessiten és un 

bus de tornada a Alella a les 20.00 hores, a les 20.15 o a les 20.30, o a les 21.00. 

No ho sap. Però el que sí té clar és que no té cap sentit 19.45 a les 22.15. I el 

sistema d’informació. I sobre el tema d’Endesa espera que quan aquesta denúncia 

estigui efectivament interposada doncs que els faci arribar còpia. Sobre el tema del 

Consell de Poble, de veritat que ella entén que al tinent d’alcalde Sr. Almendro li 

soni a nou perquè ha estat uns anys fora del govern, però és que aquest reglament 

l’acaben d’estrenar com qui diu. I és un reglament d’aquest govern. A veure que 

posar-se a qüestionar coses que potser provenen de decisions anteriors o sense 

trajectòria doncs cola, però que ell es faci creus de què està passant amb el tema 

del Consell de Poble, insisteix que des de que tenen un reglament aprovat s’han 

produït tres reunions. Que no li digui que com ja va explicar. A veure, el tinent 
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d’alcalde no es va sorprendre? Ella es va sorprendre. No han tingut temps de 

cremar-lo aquest instrument encara. És que no poden estar avorrits encara. La 

ciutadania pot estar avorrida de les reunions de barri perquè porten anys sent el 

mateix, des de 2003. Sense actes que reflecteixin les demandes dels veïns. Ja ha 

insistit que ells són poc donats a fer papers i que les coses quedin per escrit. Però 

li sorprèn que ho vegi d’aquesta manera. I sobre el tema de l’actual situació 

comentar que com a grup municipal, valoren que la situació de la policia i les 

reivindicacions que fan, des del seu punt de vista, les podrien perfectament 

equiparar o entendre en clau de tot el que està fent el sector mèdic en aquests 

moments. És a dir, tenen la mateixa legitimitat i el mateix sentit, des del seu punt 

de vista, i justícia. Els preocupa que el Sr. alcalde estigui tan tancat en aquesta 

negociació, pensen que s’equivoquen. Creu que com a mínim ells haurien de 

reflexionar de si ells creuen realment que això que diuen, que s’ho prenen molt 

seriosament això de la seguretat. Que els digui el Sr. alcalde perquè pensa que 

aleshores està passant això. Perquè creu que està passant això? 

 

 El Sr. alcalde manifesta que aquí a Alella s’ha passat d’un servei de 13 a 21 

expedicions. Un servei que és competència de la Generalitat de Catalunya. Que 

durant un temps, fa molts anys, van suplir de 9 fins a 13 fins que la Generalitat va 

assumir els 13. Han arribat a 21. I sí que és cert que bàsicament, al matí hi ha una 

expedició, que és la que agafa la regidora Sra. Marzo, que és la de les 7.45, que és 

la que va més plena. El problema de base, com plantejava la regidora, és evident 

que entrar a Glòries, per molt de Bus Vao que hi hagi, tal com estan les obres això 

s’alenteix. I l’anar i tornar d’aquest vehicle està programat amb una hora. Entrar i 

sortir de Barcelona en hora punta amb una hora. Programat per la Generalitat de 

Catalunya en el seu moment doncs és una utopia. I, per tant, el que s’està 

plantejant en aquests moments a la Generalitat per part seva, és que ho valorin i 

que això s’ha de resoldre. Ahir va agafar el d’un quart de nou, el que és just després 

i el vehicle no anava ni mig ple. És mala sort la de la regidora Sra. Marzo i la seva 

bona perquè quan l’agafa, que és poc, però quan l’agafa, doncs va bé. Bàsicament 
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fer l’aclariment que hi ha hagut una millora i que ara una vegada ha estat en 

funcionament i arrel sobretot de les obres a Glòries i de l’entrada en servei de 

l’extensió de la línia fins a Vilanova del Vallès, doncs això ha influït i genera un 

problema que esperen que Generalitat i la concessionària Sagalés puguin arreglar. 

Respecte la qüestió de la policia i de la seva reivindicació. Ells es troben en un 

moment que després que diria més de dos anys de negociació col·lectiva, aquest 

Ajuntament i els representants dels funcionaris i dels laborals, dels funcionaris 

bàsicament representats per 3 membres del cos de la Policia, han dut a terme tota 

una negociació que va cloure amb dues propostes finals, una feta pels 

representants dels treballadors i una segona feta pel propi Ajuntament per la part 

del govern i la part tècnica de Recursos Humans perquè els funcionaris i laborals, 

els treballadors de l’Ajuntament la poguessin votar i triar quina d’aquestes opcions 

volien perquè fos el seu conveni i el seu acord de funcionaris pels propers 3 anys. 

Es va produir una Assemblea on els representants dels treballadors van explicar 

aquestes dues propostes, aquestes dues propostes es van votar l’endemà, si no 

s’erra, i la que va sortir escollida per part dels treballadors va ser la que havia fet 

aquest Ajuntament no la que havien fet els representants dels treballadors. En 

aquests moments ja hi ha acabats tots els documents complementaris d’aquesta 

documentació i l’acord de funcionaris i el conveni laboral estan a punt per signar 

per la part de l’Ajuntament i per la part dels treballadors que com deia els dels 

funcionaris són 3 membres de la Policia Local, que són els que han estat negociant 

durant tot aquest temps. Arribats a aquesta proximitat del final de la negociació 

del conveni, els membres del cos de la Policia, molt legítimament, decideixen que 

ells volen més i volen resoldre unes qüestions que consideren greuges històrics. I 

que, per tant, demanen que s’atenguin diferenciadament de la resta de treballadors 

i funcionaris d’aquest Ajuntament. Davant de les peticions que se’ls trasllada, i la 

primera petició que se’ls trasllada en una reunió en format de Mesa de Negociació o 

potser era en una reunió amb representants de la Policia que són els representants 

de tots els funcionaris i la part de l’Administració, se’ls demana que consideren que 

la seva jornada laboral ha de deixar de ser de 40 hores i ha de passar a ser de 35 
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hores per una qüestió de conciliació, de vides familiars i laborals. I se’ls posa 

damunt la taula aquesta exigència. La resta de treballadors se’ls planteja, que en 

aquests moments tenen una jornada de 37 hores i mitja, i generar uns plans 

d’autoformació que faci que efectivament treballin 35 hores. La Policia Local en 

treballa 40 i demana baixar a 35, és a dir deixar de treballar 5 hores, és a dir, dues 

i mitja menys que la resta de companys i ells els hi accepten amb el mateix sou que 

tenen en l’actualitat. Ells també posen que si en aquests moments tenen el 

quadrant tensionat amb els membres que són a 40 hores i baixen a 35, el que faran 

és tensionar més encara el quadrant. I proposen que els dos caporals entrin a torn 

per suplir, per volum d’hores, aquestes hores que deixen de treballar tots els agents 

amb aquesta reducció de 40 a 35. Se’ls demana que evidentment el que volen és 

una millora econòmica. Hi ha agents que volen treballar 37 hores i mitja o 40 i 

evidentment de manera retribuïda. Aquest Ajuntament el que els proposa és un 

complement perquè treballin 110 hores més anuals. És a dir, que amb aquestes 110 

hores aquesta jornada passaria de 35 a 37 hores i mitja, en equivalència. I aquestes 

hores les paga, l’Ajuntament les compensa 110 hores a 2.700 euros anuals al preu 

d’hora extra festiva. No hora extra normal sinó preu d’hora extra festiva. Aquesta 

proposta que fa que tinguin un increment treballant dues hores i mitja menys a la 

setmana, que guanyin 2.700 euros més, passin de 30.500 euros bruts anuals, 

aproximadament, a 33.000 i escaig. Aquesta proposta també es considera que no és 

acceptable perquè evidentment, i aquí hi ha un greuge, que és la diferenciació o no 

amb els interins. Això és cert i ho han dit fa molt de temps ells mateixos, que una 

persona que no té la formació i no porta l’arma no és correcte, no és just, que cobri 

el mateix que una persona que té la formació i té una experiència i portar una 

arma. No havien estat capaços de trobar la via. Havien fet una consulta a policia de 

la Generalitat i els havien dit que això no era possible que per un mateix lloc de 

treball un policia cobrés menys que un altre. Recullen una petició seva d’un 

complement per la nocturnitat que fan uns agents de més que la que ja tenen dins 

el complement específic de 350 euros al mes per aquelles persones que treballin per 

damunt dels 3 mesos que ja tenen dintre del seu quadrant i del seu sou treballar 
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per les nits. Això s’accepta. S’acaba acceptant que per reconèixer aquesta diferència 

amb els agents interins, els agents interins es mantinguin amb el complement de 

destí 14 i que generin dos llocs de treballa, un que sigui previst per interins i un 

altre que estigui previst per agents professionals. I en aquesta posició per als 

agents professionals es passa el complement de destí del 14 a 16. Això és un 

increment del sou brut aproximadament d’uns 600 euros anuals. Són 46 euros per 

les pagues que toqui. Això torna a ser considerat insuficient. La darrera proposta, o 

la penúltima proposta se’ls trasllada dijous de la setmana passada, dilluns se’ls diu 

que no, ahir té una reunió personal amb els representants de la policia, parlen al 

respecte. Avui torna a presentar-los una nova proposta, torna a parlar amb els 

representants aquesta migdia, i en aquesta nova proposta recullen les percepcions 

de la reunió d’ahir al vespre i algun altre ímput on semblava que estaven prou a 

prop d’arribar a un acord. Es proposa consolidar una proposta que havien fet de 

reduir una mica el que cobraven els interins per ampliar la diferència. Diuen que no 

se’ls hi pot reduir, no es redueix. Es proposa de consolidar en els caporals, que se’ls 

proposava passar de 17 a 18, que passin de 17 a 19. Es planteja una alternativa de 

que els caporals no entrin a quadrant directament però que sí puguin col·laborar 

algun cap de setmana. I es proposa que enlloc de que hagin de fer 110 hores de 

més, doncs això ho transformen en dies i que facin 17 dies més de la jornada seva, 

que això equival a unes 136. I per tant, el complement que era de 2.700 passa a ser 

de 3.360 euros. I a més si s’acaba signant el conveni, que sembla pels que els han 

manifestat a ells i en alguns dels seus companys, els funcionaris no estan disposats 

a signar. Aquí hi ha un complement de productivitat per tots els treballadors de 

l’Ajuntament, pel qual si aquest conveni es signa aquest 2018, el conveni i l’acord, 

hi haurà un complement de productivitat més o menys lineal de 30.000 euros, que 

això són uns 300 i escaig euros per tots els treballadors i l’any que ve, si aquest 

any entra en vigor el de 30.000, l’any que ve són 50.000 euros en productivitat que 

són els hi poden acabar representant uns 500 euros més de sou. Bàsicament s’ha 

d’acabar de definir com s’aplicarà l’any que ve però hi haurà a banda, si compleixen 

uns objectius, doncs aquest complement de productivitat que sumarà. Ell sap que al 
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final no tot són els diners, segurament, i que hi ha altres qüestions que 

teòricament se'ls trasllada, que es vol un reconeixement i que es vol que la policia 

tingui aquest major reconeixement. Fins a la data el que se li ha traslladat a ell no 

hi ha hagut cap mesura no econòmica que sigui de reconeixement. I, per tant, el 

que han estat parlant més enllà de que els hi han demanat a totes les darreres 

reunions on s’han assegut per negociar al respecte, que els suggereixen què és el 

que creuen ells que aniria bé perquè poguessin millorar les regles de funcionament 

de la Policia Local. És a dir, hi ha unes regles i els han demanat que els suggereixin 

si us plau què proposarien ells fruit de la seva experiència. Després això sumar-ho a 

l’experiència dels comandaments i el criteri tècnic de Recursos Humans i polític per 

intentar fixar unes millors regles de joc per al funcionament de la pròpia Policia 

Local. A data d’avui encara no se’ls ha traslladat aquesta petició que els han fet de 

que els ajudin a com hauria de funcionar millor la Policia Local. És clar, ell porta 

una implicació personal amb aquestes negociacions estesa. Sincerament aquí l’únic, 

bé no sap si és l’únic que faltaria, però de tot el que sí que és amb una proposta 

concreta van traslladar, demanaven que a través de complement de destí per cada 

cinc anys que portessin treballats a la casa, doncs anessin guanyant un punt de 

complement de destí. Que el portés més de 5 anys passés a 15, el que portés més 

de 10 passés a 16, 17, 18, 19, 20. Es podrien trobar que els agents més veterans 

tinguessin un complement de destí 20, quan tenen tècnics de la casa i tenen 

responsables de la casa de segons quines àrees que estan amb 16 o amb 17. I, per 

tant, per això se’ls va fer aquesta diferenciació entre 14 i 16. Però sincerament si 

ell tingués clar que és el que volen, si aquest govern tingués clar que és el que 

volen, doncs possiblement tindrien un acord. Però el que se’ls acaba traslladant ha 

fet que els hagin posat quatre propostes damunt la taula, cada una de les quals 

millorant les condicions de la prèvia i recollint coses que deien. Però a un li queda 

la sensació que una vegada que estan en aquest punt, ja directament això ho 

donen per consumat i esperen més. Al final que ell segurament és una persona que 

no és de lletres, és més de números, i li agrada sintetitzar les coses amb números, 

la qual cosa segurament no és ni bona ni dolenta. És clar, els agents de la Policia 
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Local que en l’actualitat per treballar 40 hores sense comptar els triennis, que els 

triennis són adquirits per anys treballats i que això s’afegeix, sense comptar les 

hores extraordinàries que fan i que aquest 2018, a data d’avui arribaven al voltant 

de les 113.000 o 115.000 euros d’hores extres extraordinàries que és per hora 

treballada, i no hi ha res a dir, i per demanda. Però en qualsevol cas això és una 

xifra que està repartida per cobrir les necessitats dels serveis, i cobrada per part 

seva. Si treuen triennis i les hores extraordinàries un agent que en l’actualitat per 

treballar 40 hores setmanals cobra 30.500 euros, una mica més, amb la proposta de 

l’Ajuntament l’any 2019, per 35 hores setmanals aquells que decidissin quedar-se 

aquí estarien cobrant 31.900 aproximadament i aquells que decidissin fer les 38 

hores estarien cobrant 35.240 euros aproximadament. És a dir, de desembre a gener 

acceptant la re proposta que els han traslladat des d’aquest govern passarien a 

cobrar de 30.500 a 35.240. Al marge d’imaginació per intentar recollir aquestes 

peticions, i segurament no serà una qüestió de diners o sí, i segurament també, 

però creu que no poden anar més enllà perquè entre d’altres coses generen un 

greuge important amb els seus companys de l’Ajuntament i que ja els costarà i ja 

els costaria si això s’acceptés, no sap si Déu i ajuda, però els costaria que la resta 

de companys acceptin de perquè s’ha de fer aquest tracte diferencial als membres 

del cos de la Policia Local i amb ells no. És obrir melons i, evidentment, això té una 

repercussió econòmica. Aquí estrictament si compten aquest salt de 30.000 a 

35.000 més o menys, posin per deu agents, ja no entren en d’altres derivades, 

doncs estan parlant d’uns 45.000 euros més de repercussió només amb aquesta 

mesura. És clar, això és un 0,5% del pressupost, un 0,4% sí. El que els ve a dir és 

que per aquest Ajuntament o per part d’aquest govern s’ha fet un esforç de 

negociació, però no ara d’aquestes darreres setmanes o d’aquest mes i mig, sinó 

dels darrers dos anys per poder arribar a un acord amb els treballadors que aquest 

Ajuntament, i aquest govern, i aquest alcalde, fins a data d’avui s’han mossegat la 

llengua públicament per tal de no esberlar la voluntat d’acord al respecte. És a dir, 

per part dels representants o d’alguns dels representants dels policies s’ha anat 

donant informació al respecte, s’han convocat cassolades com la d’avui, a la 
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cercavila amb el conseller l’altre dia i d’altres cassolades i xiulades aquí a la plaça. I 

ells, per responsabilitat, han estat callats perquè volien i volen arribar a un acord. 

Però és que se li acaben les idees, potser ells n’hi poden donar algunes. Però és que 

en l’àmbit econòmic no en poden donar més creu per justícia social amb els seus 

companys. I amb aquestes retribucions, ve aquí amb els 35.240 es deixa de banda 

el complement de productivitat que si entra en vigor el conveni són al voltant de 

500 euros més. Com deia, han estat en silenci per intentar trobar aquest acord però 

el que no faran és no explicar de la manera més objectiva possible que sàpiguen, 

què és el que aquest govern o aquest Ajuntament els ha ofert fins a la data. Que 

pot ser insuficient? Creu que no, però ells valoren que és insuficient. Potser la 

ciutadania també haurà de valorar si el que estan posant damunt la taula o el que 

s’ha posat damunt la taula és suficient o no, o requeriria que arribessin a aquest 

acord que els beneficiarà a ells i que desencallarà una situació que pot ser 

complexa i desagradable, que és que tinguin els dos documents d’Acord de 

funcionaris i de Conveni, signats per part de l’Ajuntament, per entrar en vigor i que 

per exemple els laborals el signin i els funcionaris no el signin perquè els 

funcionaris estan representats per membres de la Policia Local i consideren que no 

és vàlida. I es podrien trobar que a partir de l’1 de gener els laborals treballen 35 

hores i els funcionaris treballen 37 hores i mitja. I que els laborals tenen tot un 

seguit d’avantatges de flexibilitat que recull la proposta que va posar damunt la 

taula l’Ajuntament perquè varen quedar estorats quan els representants dels 

treballadors els van fer la seva on es perdien totes les millores respecte de 

condicions de flexibilització que s’havien estat treballant durant dos anys. I els 

treballadors estan exigint als seus representants que signin aquests acords. O una 

part d’aquests treballadors estan demanant que els seus representants el signin 

perquè ja el van votar i ja van dir que els hi semblava bé. Per tant, és el primer 

interessat com suposa que ho són ells, però són els primers interessats en que 

siguin capaços de tancar aquest tema ja, que ell ingènuament pensava que el podia 

tenir tancat aquesta setmana, però que sembla que no serà possible. I que en 

qualsevol cas el que sí que s’ha de produir en qualsevol cas, i aquí ell vol agrair 
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públicament el canvi de posicionament o el canvi d’estratègia que han fet els 

membres, els agents de la Policia Local d’aquest cap de setmana cap aquí, per tal 

de que el servei no es vegi repercutit per unes batalles de veure qui té més força 

per arribar a un acord que al final acabava repercutint era en el servei de seguretat 

que es presta a la ciutadania, que aprofita per dir que és compartit amb els Mossos 

d’Esquadra, que no és exclusiu municipal. El servei de la seguretat ciutadana és 

compartit amb Mossos d’Esquadra que també tenen les seves condicions i que 

possiblement més enllà del retributiu en quan a recursos són bastant pitjors que les 

seves.  

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que té dues qüestions. Una arrel del que el 

Sr. alcalde acaba de comentar. No puc qüestionar el que ell diu perquè 

efectivament és una negociació on aquest grup municipal no ha estat present, i, 

per tant, els seus raonaments i les seves exposicions les donen per concretes i per 

correctes. Però si es fixa amb el que estaven comentat de que poden haver-hi 

greuges comparatius entre companys dels que són Policia Local respecte els que 

puguin estar dintre d’aquest edifici. Ells reivindiquen que mentre els seus companys 

estaven fent 37 hores i mitja ells han estat fent 40 hores per circumstàncies 

diferents, però ha estat així. Sigui com sigui la reivindicació de les 35 hores és una 

reivindicació que ja estan fent tots els cossos policials, i, per tant, en el proper any 

es produirà aquesta reducció en el nombre d’hores. Sigui com sigui ell que ha 

tingut l’oportunitat de parlar amb ells i les percepcions són absolutament diferents. 

Quan el Sr. alcalde explica que aquest govern ha fet quatre propostes, la percepció 

que ells tenen és que ha estat la mateixa proposta constantment. Per tant, quan 

s’arriba a aquesta situació considera que ha d’haver-hi un replantejament en base a 

com s’ha portat a terme la negociació. Replantejament extensiu, no només per part 

d’ells sinó per part de l’altra banda. Sigui com sigui entén que això no és un tema 

de debat. No pot debatre una situació en la que no ha estat present, però sí que és 

veritat que hi ha temes, que hi ha reivindicacions històriques, que hi ha situacions 
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de comparatius amb altres cossos policials propers, i que, per tant, això s’hauria de 

tenir en consideració.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que dues coses. Si van a l’històric, com a mínim fa 15 anys, 

des de que té la responsabilitat al capdavant, els treballadors de l’Ajuntament 

treballaven 35 hores i els policies tenien 37 hores i mitja perquè dintre del seu 

complement específic fa molts i molts anys s’havien venut una bossa de 120 hores 

que feia que passessin de 35 a 37 i mitja, i, per tant, dintre del seu complement 

específic hi havia aquest diferencial. I, a més, existia un complement fixat per 

conveni que feia que arribessin a prop de les 40 hores, pagat a banda. Això sense 

entrar al detall, se’n deixarà algun perquè seria molt llarg, hi ha un moment quan 

per part de l’Estat es fixa que l’horari mínim de treball pels funcionaris i 

treballadors de les diferents administracions ha de ser l’equivalent a 37 hores i 

mitja. I en aquest cas els treballadors de l’Ajuntament d’Alella, els que no són 

policies passen de 35 a 37 i mitja cobrant el mateix, i en el cas dels policies passen 

de 37 i mitja a 40 i perden aquell complement que tenien de més que els feia 

arribar fins a les 40. Ara que es torna a obrir i hi ha detalls, però que podrien parlar 

fins i tot de 42 i mitja però no entra en aquesta qüestió perquè no té sentit aquí. 

Però sí que en aquests moments que per part de l’Estat es proposa de rebaixar, 

d’afluixar l’aixeta, i, per tant, que la gent pugui tornar a 35 hores o baixar aquestes 

dues hores i mitja que s’havien imposat deu fer 7 o 8 anys, doncs ells haurien de 

tornar a baixar a 37. I fruit de la seva petició i sol·licitud baixen a 35. S’ha estès 

massa. No sap si hi ha molts cossos de policia que ja estan a 35 hores. En principi 

la majoria estan a 37 i mitja, Mossos d’Esquadra inclosos. Masnou teòricament són 

40 però com fan un sistema de caps de setmana com el seu acaben fent 37 i mitja. 

Creu que hi ha un o dos ajuntaments del Maresme que estan en 35. El darrer que va 

passar a 35 és Argentona en el qual els funcionaris se’ls va aplicar un complement 

personal transitori, un CPT, que és que els redueixen les dues hores i mitja però els 

baixen el sou. Però com no els poden baixar el sou els hi deixen congelat i durant 

els propers anys, a mesura que hi vagin IPC i etcètera doncs aniran recuperant una 
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part d’ell. I, per tant, aquí tal com es proposa no es proposa un complement 

personal transitori. És a dir, no tindran aquesta retribució congelada fins que 

arribessin a. Per tant, aquesta és una de les raons més que tenen damunt la taula 

que malgrat les percepcions diferents que tenen, la percepció de la seva persona és 

que no ho entén perquè és un avantatge més a banda del que han posat damunt la 

taula. Evidentment el preu hora puja i etcètera.  

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que sigui com sigui al final li confirma que 

partien d’una situació de desigualtat encara que fos per termes aliens a ells. 

 

B) El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que volia fer una pregunta a la tinent 

d’alcalde Sra. Vilaró sobre si s’ha aprovat la pròrroga de recollida de residus i això, 

segons els va informar a la Comissió Informativa suposava una reducció dels costos 

com a conseqüència d’unes amortitzacions que ara no recorda quins eren els 

elements amortitzats. En tot cas, aquest estalvi es destinarà a resoldre, per 

exemple els continus greus problemes que tenen aquí a Àngel Guimerà d’olors i de 

moltes vegades d’excés de residus que triguen a recollir-se? 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que encara no han previst si aquests diners 

els reinvertiran en millores de la recollida o si senzillament seran una disminució de 

despesa que ja estava prevista en el seu moment quan es va fer el contracte. És 

cert que en aquests moments amb aquests últims ajustos que s’han fet en aquesta 

àrea, que s’hi ha afegit un contenidor, i com li han explicat moltes vegades s’ha 

reforçat el nombre de passades, ell sí que està veient en les últimes setmanes que 

les estones en que hi ha alguns dels contenidors plens s’han reduït. S’han reduït 

aquestes estones per això que li diu, per aquest contenidor extra que han afegit, 

fent una miqueta de “Tetris” allà dins i amb el reforç de passades que s’ha fet. Ara 

veuran com es solidifica aquest nou esquema i si fos necessari podrien considerar el 

fet de poder aplicar aquests diners en millorar el servei, però tenint present que 
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sempre hi ha un límit de que no es pot augmentar en un percentatge, que ara no 

recorda, el contracte en qüestió.   

 

 El regidor Sr. Garcia-Ossorio manifesta que preguen que els acceptin la proposta de 

que facin el possible perquè facin aquesta reinversió perquè creu que serà una 

millora en el servei al ciutadà. I, per tant, ja que hi ha un estalvi facin aquesta 

reinversió en el mateix servei.  

 

 La tinent d’alcalde Sra. Vilaró manifesta que ho valoraran. 

 

C) El regidor Sr. Font manifesta que avui s’ha vist superat per totes les bandes en quan 

a longitud i densitat de les intervencions, està bé. Demana disculpes per les tantes 

i tantes nits que potser s’ha excedit en igual forma soporífera que no menys 

interessant. En tot cas, farà comentaris molt ràpids. Tema policia. Tal com l’alcalde 

ho ha explicat seria molt convincent, el problema és que, i no nega que sigui així 

en el fons, però quan parles amb els agents individualment òbviament aquest tema 

retributiu és una part però també en fan moltes altres. El tema retributiu per ell 

queda bastant clar, però hi ha altres temes que potser no s’han resolt tan 

fàcilment. I pensa simplement en alguns casos que fins i tot han hagut d’arribar en 

seu judicial per ser resolts, quan és una discussió que potser es podia haver respost 

d’alguna altra manera. Per tant, hi ha altres temes de fons. Ell és molt partidari, i 

obertament, que no sempre que tot debat públic dels treballadors de reclames es 

solucioni sempre amb un augment del sou perquè és un problema en les entitats 

locals perquè l’estat amb pròxim al poder o el govern dels treballadors sovint 

s’acaba sempre responent amb un augment de sou. I és clar i evident que molts 

municipis els sous són més alts que en altres administracions simplement pel fet 

d’aquesta proximitat. Simplement posar sobre la taula també, i això no vol obrir un 

debat avui ni de broma, però sí que en aquest Ajuntament hi ha dos classes de 

treballadors, podrien dir treballadors estàndards i el club dels 60 que són el 

personal de confiança que cobren més de 60.000 euros perquè és de confiança de 
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l’alcalde en diferents àrees. No ho discutirà, és la seva opinió. Però en totes les 

àrees en que hi ha una forta possibilitat de decisió hi ha posat una persona amb  

un procediment més o menys transparent o no, però han sigut processos que no 

han tingut un gran concurs. Per tant, aquest és un dels punts que creu que també 

és una de les reclames dels treballadors o que pot posar els treballadors en guàrdia, 

i és normal i és natural, i ho comparteix en bona mesura, entre altres. Per tant, que 

es solucionin si poden els temes que són extra salarials, i en els salarials sí que 

comparteixen un criteri de racionalització i d’augment progressiu normal. En tot 

cas, els altres temes no són menys importants. Dit això, respecte el transport públic 

diuen que ja veuran el gener com, i que seguiran enviant les reclames. En tot cas, 

és un servei, és una obligació i és una relació de comercial en que si una de les 

parts està incomplint tenen un problema tots, però la solució hauria de ser més 

prompta. El transport públic per la gent que no té alternativa és una situació vital 

i, per tant, que no poden simplement donar respostes de ja ho veuran i ja ho 

solucionaran. És un problema immediat molt greu. Sap que a nivell personal 

compateix absolutament que és una situació d’això, però és que ho és. És clar, si 

s’amplien els serveis a municipis i n’hi ha obre a Barcelona i això va en detriment 

dels propis treballadors del transport perquè se’ls apreta perquè intentin mantenir 

uns horaris, que sí o sí han de incomplir els límits de velocitat màxima. Ja passava 

abans, doncs ara amb obres i ampliant el recorregut, si s’ha de mantenir el temps 

vol dir incomplir el límit de velocitat. Per tant, això és quelcom que com 

Ajuntament no poden permetre. La normativa de circulació s’ha de respectar i més 

quan estan portant viatgers del poble. I, per tant, la pressió insisteix en que hauria 

de ser major que simplement reivindicar davant de Sagalés i la Generalitat. Tenen 

un compromís d’horaris. Ell personalment en els últims mesos he agafat menys el 

transport però li ha passat recurrentment que el bus que anava a agafar no sortia i 

això és quelcom que històricament mai li havia passat. Tenien pocs horaris però els 

horaris es complien estrictament. I això era una cosa que s’apreciava molt d’aquest 

servei de bus. En els últims dos o tres mesos això no està funcionant i això és molt 

greu per tot el que implica. Però explícitament en aquest bus tothom sabia que 
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complia els horaris. El bus interurbà sabies que ballava deu minuts amunt i avall, 

però el servei de bus aquest ja calculaves els teus horaris per baixar a Barcelona i 

fer totes les gestions per encaixar-te amb els autobusos. Si no agafes un autobús 

tens mitja hora que et quedes allà penjat. Tan en quant els drets dels propis 

treballadors també treballadors indirectament però també treballadors seus, en el 

sentit que ofereixen un servei a aquest Ajuntament que han de poder no incomplir 

la norma per complir els horaris. Però també sobretot pel servei de ciutadans, 

demana molta més celeritat i molta més pressió que no només comunicacions 

perquè les persones en depenen i moltes cures i nivell personal sobretot de la gent 

que té més dependència del transport en depèn. Per tant, sí que hauria de ser una 

prioritat de tot el govern i no només de l’àrea. Tancat això té tres preguntes breus. 

Una és com tenen el tema de la neteja dels edificis públics, la contractació aquesta 

que està en fals. Com la gestionen i quan ho preveuen tenir solucionat. I la segona 

és respecte a dues actuacions de denúncies. La primera, òbviament, és la de Can 

Lleonart, com tenen o si s’ha avançat en el tema d’identificació de qui pot haver 

errat, tancat, tallat el pal, i quina és la previsió o com es reemplaçarà, o quina és la 

resposta que es donarà finalment. Perquè vista la divergència del criteri del que 

s’havia de fer en l’últim Ple, li agradaria saber com s’havia avançat i quan estarà 

reposada la bandera en seu de Can Lleonart. I la segona, també en aquella 

denúncia que es va posar ara farà dos anys, respecte el robatori del fons històric, si 

han tingut alguna novetat i si la investigació ha avançat d’alguna manera i han 

pogut solucionar com i quan i perquè van desaparèixer algunes capses del seu fons 

històric. 

 

 La regidora Sra. Fernández manifesta que en quan al tema del bus vol dir que és la 

més interessada de tots en que funcioni i funcioni bé. O sigui, que no quedarà 

només amb una reclamació o amb correus electrònics sinó que aniran més enllà. I 

en quan el tema de la contractació del nou servei de neteja d’edificis s’estan 

acabant de tancar totes les bases perquè s’inclogui el nou edifici de l’espai cultural 



62 

 

i en breu ja es procedirà a la licitació. Poden estar parlant d’un parell de setmanes 

com a molt.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que respecte el masteler de Can Lleonart es va posar la 

denúncia però no es va poder identificar qui havia estat que havia aterrat el 

masteler. En qualsevol cas, segurament aquestes dues setmanes tornaran a tenir un 

nou masteler en una posició lleugerament diferent que dificulti l’accés i que per 

altra, ja sap que en contra del criteri del regidor Sr. Font, hi hagi aquest sistema de 

que en horaris de no funcionament del centre hi pugui haver un cert 

enregistrament per poder identificar les persones que duen a terme aquestes 

accions vandàliques i de manca de respecte a les decisions del Plenari. En qualsevol 

cas, que s’hi pugui respondre. Respecte del robatori del fons històric, creu que és 

de les coses que personalment en aquests 15 anys, que seran 16, que ha tingut la 

responsabilitat com alcalde, és de les que es sent pitjor perquè evidentment com a 

darrer responsable, és el darrer responsable de l’organització, però que 

desapareguessin aquelles caixes que havien estat tancades tot aquest temps, 

pendents d’obrir, per ell són una taca en la seva trajectòria i, lamentablement, no 

n’han sabut res més. Respecte del club dels 60, bàsicament el formen dues persones 

que són el secretari que va passar unes oposicions i el gerent que també va passar 

unes oposicions en aquest Ajuntament i que després va passar un procés per ser el 

gerent. I després hi ha un club dels 50 on hi ha interventor, que va passar unes 

oposicions i que va triar, amb bon criteri, venir a Alella, i amb bon gust. El cap de 

policia que va passar un procediment aquí i va guanyar la plaça ara fa uns mesos. I 

després enginyer i arquitecte, arquitecte en comissió de serveis, enginyer que va 

passar un procediment cap allà l’any 2005, on també participava l’oposició en 

aquells moments, abans no s’acabés de regular del tot com s’havien de fer aquesta 

processos. En qualsevol cas aquestes dues places d’enginyer i arquitecte sortiran a 

concurs en el període d’aquests propers dos anys. Ja estan com a places i entre 

2019 i 2021 les dues places aquestes amb d’altres, acabaran sortint. I, per tant, 

algú amb concurs de mèrits i coneixements acabaran tenint accés a aquestes places 
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que poden ser els actuals, si decideixen presentar-se, o no. Però que el club dels 60 

perquè siguin tots amics de l’alcalde, segurament literalment no ho ha dit però 

m’ha donat la sensació. En qualsevol cas, bàsicament el club dels 60 és molt VIP, és 

el “premium”, i després el dels 50 el que fa és agafar el que són tots el 

comanaments de la part més tècnica de l’Ajuntament.  

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 22 hores 

05 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 

 

 

 


